

ကောရိန္နုသြဝါဒစာ ဒုတိယစောင်

1 ခရစ်တော်ယေရှု၏ တမန်တော်တစ်ပါးဖြစ် သောငါပေါလုထံမှ နှုတ်ဆက်ပါ၏။ ငါသည် တမန်တော်တစ်ပါးဖြစ်ရန် ဘုရားသခင်အလို တော်ရှိ၏။ ခရစ်တော်၌ငါတို့၏ညီ တိမောသေ နှင့်ကောရိန္နုမြို့၌ရှိသောဘုရားသခင်၏အသင်း တော်မှစ၍၊ အခါယပြည်တစ်ခု လုံး၌ရှိသော ဘုရားသခင်၏ လူအားလုံးတို့ကို ကြားလိုက် ပါ၏။

² ငါတို့အဘတည်းဟူသော ဘုရားသခင်နှင့် သခင်ယေရှုခရစ်ထံမှ လာသောကျေးဇူးတော် နှင့် ငြိမ်သက်ခြင်းသည် သင်တို့၌ရှိပါစေသော။

ပေါလုသည် ဘုရားသခင်အား ချီးမွမ်းခြင်း

³ သခင်ယေရှုခရစ်၏ခမည်းတော် ဘုရား သခင်သည် ချီးမွမ်းခြင်းမင်္ဂလာရှိတော်မူစေသ တည်း။ ဘုရားသခင်သည် သနားခြင်းကရုဏာ နှင့် ပြည့်စုံတော်မူသောနှစ်သိမ့်ခြင်းအားလုံးတို့ ၏အဘဖြစ်တော်မူ၏။ ⁴ ငါတို့သည် ဆင်းရဲဒုက္ခခံ သောအခါတိုင်း၌ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့အား သက်သာစေသကဲ့သို့ အခြားသောသူတို့သည် ဆင်းရဲဒုက္ခခံရသောအခါတိုင်း၌ ဘုရားသခင် ထံတော်မှ ငါတို့ရရှိသောနှစ်သိမ့်ခြင်းနှင့် ငါတို့ သည် သူတို့အား နှစ်သိမ့်စေမည်အကြောင်း၊ ⁵ ငါတို့သည် ခရစ်တော်၏ဆင်းရဲခြင်းများစွာတို့ ကိုခံရသည်နည်းတူ၊ ခရစ်တော်အားဖြင့် များ စွာသောနှစ်သိမ့်ခြင်းကိုခံကြ၏။ ⁶ ငါတို့သည် ဆင်းရဲခြင်းများစွာကိုခံရလျှင်၊ ထိုဆင်းရဲခြင်း သည် သင်တို့၏နှစ်သိမ့်ခြင်းနှင့် ကယ်တင်ခြင်း အတွက် ဖြစ်၏။ ငါတို့သည် နှစ်သိမ့်ခြင်းရှိလျှင်၊ ထိုအရာသည်လည်း သင်တို့၏နှစ်သိမ့်ခြင်းအ တွက်ဖြစ်၏။ ငါတို့၌ရှိသောထိုဆင်းရဲခြင်းသည်

သင်တို့အား စိတ်ရှည်စွာ သည်းခံနိုင်ရန် ကူညီ မစပါမည်။ ⁷ သင်တို့အတွက် ငါတို့၏မျှော်လင့် ခြင်းသည် အလွန်ခိုင်လုံ၏။ ငါတို့ခံရသောဆင်း ရဲခြင်းများကို သင်တို့သည်လည်း ဝေမျှ၍ခံစား ကြသည်ကို ငါတို့သိကြ၏။ ထိုကြောင့် ငါတို့၏ နှစ်သိမ့်ခြင်းကိုလည်း သင်တို့သည် ဝေမျှခံစား ရမည်ကို ငါတို့သိကြ၏။

⁸ ညီအစ်ကိုမောင်နှမတို့၊ အာရုံပြည်၌ ငါတို့ ခံရသောဆင်းရဲခြင်းအကြောင်းကို သင်တို့အား သိစေခြင်းငှါ ငါတို့အလိုရှိ၏။ ထိုနေရာတွင် ငါ တို့၌ရှိသော ကြီးမားလေးလံသောဝန်ထုပ်သည် ငါတို့တတ်စွမ်းနိုင်ခြင်းထက်သာ၍ ကြီးမား၏။ ငါတို့သည် ထိုအရာအားဖြင့်အ သက်ရှင်ခြင်းငှါ ငါတို့၏မျှော်လင့်ခြင်းကိုပင် ဆုံးရှုံး၏။ ⁹ ငါတို့ သည် သေရကြလိမ့်မည် ဟုငါတို့၏စိတ်နှလုံးထဲ ၌ အမှန်စင်စစ် ငါတို့ယုံကြည်၏။ သို့သော်လည်း၊ ငါတို့သည် မိမိကိုယ်ကို မကိုးစားဘဲ သေလွန် သောသူတို့ကို ထမြောက်စေတော်မူသော ဘုရားသခင်ကို ကိုးစားရမည်အကြောင်း ထို သို့ဖြစ်ရခြင်းဖြစ်၏။ ¹⁰ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့ ကို ဤမျှလောက် ကြီးမားသောသေခြင်း အ နှုရယ်များကြားမှ ကယ်လွတ်တော်မူပြီ။ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့ကို ဆက်လက်၍ ကယ် လွတ်တော်မူလိမ့်မည်။ ငါတို့သည် ငါတို့၏ မျှော်လင့်ခြင်းကို သူ့အပေါ်၌ ထား၍ သူသည် ငါတို့ကို ဆက်လက်၍ ကယ်လွတ်တော်မူပါ လိမ့်မည် ဟုငါတို့မျှော်လင့်၏။ ¹¹ သင်တို့သည် လည်း ဆုတောင်းခြင်းအားဖြင့် ငါတို့ကို ကူညီ နိုင်၏။ ထိုနောက် သူတို့၏များစွာသော ဆု တောင်းပေးခြင်းကြောင့် ဘုရားသခင်သည် ငါ တို့ကို ကောင်းချီးပေးတော်မူ၍ များစွာသော

သူတို့သည်လည်း ငါတို့အတွက် ကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းကြလိမ့်မည်။

ပေါလု၏အစီအစဉ်များ ပြောင်းလဲလာခြင်း

¹²ယခုတွင် ငါတို့သည် ဤ အရာအတွက် ဝါကြွားပြီး၊ ဤအရာသည် မှန်ကန်သည်ဖြစ်ကြောင်း ကိုယ်ကိုယ်သိသောငါတို့၏စိတ်သည် သက်သေခံ၏။ ဤလောက၌ ငါတို့ကျင့်ကြံပြုမူသမျှသောအရာအားလုံးတို့သည် ဘုရားသခင်ထံတော်မှ လာသောရိုးသားခြင်းနှင့် ဖြူစင်သောစိတ်ဖြင့် ငါတို့ကျင့်ကြံပြုမူကြ၏။ သင်တို့တွင် ငါတို့ကျင့်ကြံပြုမူသောအရာများသည် ပင် ပို၍မှန်ကန်၏။ ငါတို့သည် လောကီပညာမျိုးအားဖြင့် ဤအရာများကို ကျင့်ကြံပြုမူကြသည်မဟုတ်။ သို့သော်လည်း ဘုရားသခင်၏ ကျေးဇူးတော်အားဖြင့်ဖြစ်၏။ ¹³သင်တို့သည် ဖတ်၍ နားလည်နိုင်သောအရာတို့ကိုသာ သင်တို့ထံသို့ ငါတို့ရေးသား၏။ ¹⁴သင်တို့သည် ငါတို့ကို အနည်းငယ်နားလည်ခဲ့ပြီး သကဲ့သို့ အကုန်အစင် နားလည်ကြလိမ့်မည်ဟု ငါတို့မျှော်လင့်လျက်နေ၏။ ငါတို့၏သခင်ယေရှုခရစ်သည် တစ်ဖန်ကြွလာတော်မူသောနေ့ရက်၌ သင်တို့သည် ငါတို့၏ဝါကြွားဝမ်းမြောက်ခြင်း ရှိသည်နည်းတူ ငါတို့သည်လည်း သင်တို့၏ဝါကြွားဝမ်းမြောက်ခြင်းဖြစ်လိမ့်မည်။

¹⁵ဤအရာအားလုံးတို့၌ ငါသည် အလွန်သေချာလျက်ရှိ၏။ ထိုအကြောင်းကြောင့် ငါသည် သင်တို့ထံသို့ အရင်လာမည်ဟု အကြံရှိ၏။ ထို့နောက် သင်တို့သည် ဒုတိယအကြိမ်ကောင်းချီးမင်္ဂလာ ဆုကျေးဇူးကို ခံရကြမည်။ ¹⁶ငါသည် မာကေဒေါနိုပြည်သို့ အလည်အပတ်လာသောခရီး၌ သင်တို့ထံသို့လည်း သွားမည်ဟု စီစဉ်၏။ ထို့နောက် ငါသည် မာကေဒေါနိုပြည်မှအပြန်ခရီးတွင် သင်တို့ထံသို့ တစ်ဖန် ဝင်လာဦးမည်ဟု အကြံရှိ၏။ ယခုပြည်သို့ ငါသွားသောခရီးလမ်းတွင် သင်တို့၏အကူအညီကို ငါအလိုရှိ၏။ ¹⁷ငါသည် အမှန်ပင် ဆင်ခြင်တေးတောခြင်းမပါဘဲ၊ ထိုအစီအစဉ်များကို ကြံစည်

သည်ဟု သင်တို့ထင်မှတ်ယူဆမိကြသလော၊ သို့မဟုတ် လောကီသားတို့သည် အစီအစဉ်များကို ရေးဆွဲသကဲ့သို့ ငါသည်လည်း အစီအစဉ်များကို ကြံစည်ပြီး တစ်ချိန်တည်းမှာပင် “ဟုတ်မှန်၏” ဟူ၍လည်းကောင်း၊ “မဟုတ်မှန်” ဟူ၍လည်းကောင်း ငါ ပြောဆိုပြီဟု သင်တို့ထင်မှတ်ယူဆကြသလော။

¹⁸သို့သော်လည်း သင်တို့သည် ဘုရားသခင်ကို ယုံကြည်နိုင်လျှင် ငါတို့သည် သင်တို့အား ပြောသောစကားသည် “ဟုတ်မှန်၏” ဟူ၍လည်းကောင်း၊ “မဟုတ်မှန်” ဟူ၍လည်းကောင်း အဘယ်သောအခါမျှ နှစ်ခုစလုံးခွန်တွဲ၍ မဆိုလိုသည်ကို သင်တို့သည် ယုံကြည်နိုင်ကြမည်ဖြစ်၏။ ¹⁹သိလ္လာနု၊ တိမောသေနှင့်ငါတို့သည် သင်တို့အား ဟောပြောသောဘုရားသခင်၏သားတော် ယေရှုခရစ်တော်သည် “ဟုတ်မှန်၏” ဟူ၍လည်းကောင်း၊ “မဟုတ်မှန်” ဟူ၍လည်းကောင်းမဆိုလို။ ²⁰ခရစ်တော်၌ ထိုအရာသည် အစဉ်မပြတ် “ဟုတ်ပါ၏” ဟူ၍သာဆိုလို၏။ “ဟုတ်မှန်၏” ဟူသောဘုရားသခင်၏ဂတိတော်များအားလုံးတို့သည် ခရစ်တော်၌ ဖြစ်ကြ၏။ ထိုအကြောင်းကြောင့် ခရစ်တော်အားဖြင့် ဘုရားသခင်၏ဘုန်းအသရေတော်ထင်ရှားပါစေသော “အာမင်”* ဟူ၍ ငါတို့ပြောဆိုကြ၏။ ²¹ဘုရားသခင်သည် သင်တို့နှင့် ငါတို့ကို ခရစ်တော်၌ ခွန်အားနှင့်ပြည့်စုံစေတော်မူသောသူဖြစ်၏။ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့အား ဘိသိက်ပေးတော်မူ၏။ ²²ငါတို့သည် ဘုရားသားဖြစ်ကြောင်းကို ထင်ရှားစေခြင်းငှါ သူသည် ငါတို့အပေါ်၌ သူ၏အမှတ်တံဆိပ်ကို ခတ်တော်မူ၏။ သူပေးတော်မူသောဂတိတော်ကို သူသည် ငါတို့အား ပေးတော်မူလိမ့်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ သက်သေထင်ရှားစေခြင်းငှါ သူ၏ ဝိညာဉ်တော်ကို ငါတို့၏စိတ်နှလုံးထဲ၌အာမခံအဖြစ်သွင်းပေးတော်မူ၏။

²³ငါသည် ကောရိန္တုမြို့သို့ ပြန်၍မလာသည့်

*“အာမင်” ခိုင်မာစွာသဘောတူညီသောအချိန်တွင် အာမင် ဟုပြောဆိုရသည်။

အကြောင်းရင်းမှာ၊ သင်တို့ကို နာကျင်စေခြင်း
ငှါ ငါအလိုမရှိ။ ဤအကြောင်း မှန်ကန်သည်ကို
ငါသည် သင်တို့အား ပြော၍ဘုရားသခင်ကို
ငါ၏သက်သေတည်စေခြင်းငှါ ငါတိုင်တည်၏။
²⁴ငါတို့သည် သင်တို့၏ယုံကြည်ခြင်းကို ထိန်းချုပ်
ရန်ကြိုးစားနေသည် ဟုငါမဆိုလို။ သင်တို့သည်
ယုံကြည်ခြင်း၌ အားကြီးသောသူဖြစ်ကြ၏။ သို့
သော်လည်း၊ သင်တို့၏ဝမ်းမြောက်ခြင်းအ
ကြောင်းဖြစ်စေခြင်းငှါ ငါတို့သည် သင်တို့နှင့်အ
တူ လုပ်ဆောင်သောသူများ ဖြစ်ကြ၏။

2 ထိုကြောင့်၊ ငါသည် နောက်တစ်ဖန် သင်
တို့ထံသို့ အလည်အပတ်လာသောအခါ
သင်တို့ကို ဝမ်းနည်းစေသောအလည်လာခြင်း
မဖြစ်စေခြင်းငှါ ငါသည် စိတ်ဆုံးဖြတ်ခဲ့ပြီ။ ²ငါ
သည် သင်တို့ကို ဝမ်းနည်းစေလျှင်၊ မည်သူ
သည် ငါ့အား ဝမ်းမြောက်စေလိမ့်မည်နည်း။ ငါ
ဝမ်းနည်းစေသောသင်တို့သည် သာလျှင်၊ ငါ့ကို
ဝမ်းမြောက်စေကြ၏။ ³ငါသည် သင်တို့ထံသို့
ရောက်လာသောအခါ သင်တို့ထံမှ ငါ့ကို ဝမ်း
မြောက်စေအပ်သောသူတို့သည် ငါ့ကိုဝမ်းနည်း
ခြင်းအကြောင်းမပြုစေခြင်းငှါ သင်တို့ကို ငါစာ
ရေး၏။ သင်တို့အားလုံးကို ငါယုံကြည်စိတ်ချ
၏။ သင်တို့အားလုံးသည် ငါ၏ဝမ်းမြောက်ခြင်း
ကိုဝေမျှခံစားကြမည်ဟုငါအတိအလင်းသိရ၏။
⁴ငါသည် သင်တို့ထံသို့ မျက်ရည်များစွာနှင့်စာ
မရေးမှီငါသည် အလွန်ဝမ်းနည်း၍ စိတ်နှလုံး
ထဲ၌ အလွန်ညှိုးငယ်ပူပန်ခြင်းနှင့် ဝမ်းနည်းခြင်း
ရှိ၏။ သင်တို့ကို ဝမ်းနည်းစေခြင်းငှါ ငါမရေး။
ငါသည် သင်တို့ကို အဘယ်မျှလောက်ချစ်သည်
ကို သင်တို့သည် သိနိုင်မည် အကြောင်းငါရေး၏။

မတရားပြုသောသူကိုခွင့်လွှတ်ကြလော့

⁵သင်တို့အထံ၌၊ တစ်ယောက်သောသူသည်
ဝမ်းနည်းခြင်းအကြောင်းကို ဖြစ်စေ၏။ သူသည်
ဤဝမ်းနည်းခြင်း အကြောင်းကို ငါ့အား ဖြစ်စေ
သည်မဟုတ်။ သို့သော်လည်း သင်တို့အားလုံး
ကို ဖြစ်စေ၏။ သူသည် တစ်နည်းတစ်လမ်းအား
ဖြင့်အားလုံးတို့အပေါ်၌ဝမ်းနည်းခြင်းအကြောင်း

ကို ဖြစ်စေသည်ဟု ငါဆိုလိုခြင်းဖြစ်၏။ အမှန်
ပင်ဖြစ်သောအခြေအနေထက်ပို၍ ဆိုးသော
အခြေအနေကို ဖြစ်စေခြင်းငှါငါအလိုမရှိ။
⁶များစွာသောသင်တို့က ထိုသူအား ပေးသော
အပြစ်ဒဏ်သည် သူ့အတွက် လုံလောက်ပြီ။ ⁷သို့
သော်လည်း ယခုတွင် သင်တို့သည် သူ့အားခွင့်
လွှတ်လျက် သူ့ကို အားပေးနှစ်သိမ့်၍ သက်
သာစေကြလော့။ ဤအရာသည် ထိုသူအားအ
လွန်အကျွံဝမ်းနည်းခြင်းနှင့် လုံးဝလက်လွှတ်ဆုံး
ရှုံးခြင်းမှ ကွယ်ကာတော်မူလိမ့်မည်။ ⁸ထို
ကြောင့်၊ သင်တို့သည် သူ့ကို ချစ်ကြသည့်အ
ကြောင်းကို သူ့အား ထင်ရှားစေကြခြင်းငှါ သင်
တို့ကို ငါတောင်းပန်၏။ ⁹ငါသည် သင်တို့အား
ရေးရသည့်အကြောင်းမှာ သင်တို့သည် အစဉ်
အမြဲ ငါ့ကို စုံစမ်းရန်ဖြစ်၏။ ¹⁰သင်တို့သည် တစ်
ယောက်သောသူကို ခွင့်လွှတ်လျှင်၊ ငါသည်
လည်း ထိုသူကို ခွင့်လွှတ်မည်။ ထိုသို့ဆိုသော်၊
ငါသည် ခွင့်လွှတ်ရန် တစ်စုံတစ်ရာရှိလျှင်၊ ငါ
ခွင့်လွှတ်၏။ ငါသည် ခရစ်တော်၏အခွင့်နှင့်
သင်တို့ကို ခွင့်လွှတ်၏။ ¹¹စာတန်သည် ငါတို့ကို
လှည့်စားအနိုင်ယူမည် မဟုတ်ကြောင်း၊ ဤအ
ရာကိုငါပြု၏။ စာတန်၏အကြံအစည်များသည်
အဘယ်သို့ရှိသည်ကို ငါတို့သည် ကောင်းမွန်စွာ
သိကြ၏။

တရောမြို့၌ ဝေါလု၏စိုးရိမ် ကြောင့်ကြခြင်း

¹²ငါသည် ခရစ်တော်၏ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာ
သတင်းကောင်းကို ဟောပြောရန်တရောမြို့သို့
သွားသောအခါ၊ သခင်ဘုရားသည် ထိုနေရာ၌
ငါ့အား အခွင့်အခါကောင်းကို ပေးတော်မူ၏။
¹³သို့သော်လည်း၊ ထိုနေရာ၌ ငါ့ညီတိတုကို ငါ
မတွေ့သောကြောင့်၊ ငါ၌ ငြိမ်သက်ခြင်းမရှိ။ ထို
ကြောင့်၊ ငါသည် ထိုသူတို့ကို နှုတ်ဆက်၍
မာကေဒေါနိုပြည်သို့ ထွက်သွားခဲ့၏။

ခရစ်တော်အားဖြင့် အောင်မြင်ခြင်း

¹⁴သို့သော်လည်း၊ ငါတို့သည် ခရစ်တော်
အားဖြင့် အောင်မြင်ခြင်းကို ရရှိစေခြင်းငှါ ငါတို့

အားအစဉ်အမြဲ လမ်းပြဦးဆောင်တော်မူသော ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းခြင်းရှိ ပါစေသော။ ဘုရားသခင်သည် ချိုသာ၍ မွှေး ကြိုင်သောမိမိ၏ပညာတော်ကို နေရာတိုင်း၌ ငါတို့အားဖြင့် ယုံနှံ့စေတော်မူ၏။¹⁵ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်အား ပေးလှူသောအရာမှာ ဤအ ရာဖြစ်၏။ ငါတို့သည် ကယ်တင်တော်မူလျက် ရှိသောသူတို့နှင့် ဆုံးရှုံးလျက်ရှိသောသူတို့ အ လယ်တွင် ခရစ်တော်၏ချိုသာသော အမွှေးအ ကြိုင်များ ဖြစ်ကြ၏။¹⁶ ဆုံးရှုံးလျက်ရှိသော သူတို့အတွက် ငါတို့သည် သေခြင်း၏အနံ့ဆိုး ဖြစ်ကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ငါတို့သည် ကယ် တင်တော်မူ လျက်ရှိသောသူတို့တွင် အသက် ရှင်ခြင်းကို ယူဆောင်လာသောအသက်ရှင်ခြင်း ၏အမွှေးအကြိုင်ဖြစ်ကြ၏။ ထိုကြောင့်၊ ဤအမှု အရာကိုပြုရန် အဘယ်သူသည် ကောင်းမြတ် စုံလင်ပါသနည်း။¹⁷ ငါတို့သည် အခြားလူတို့ပြု သကဲ့သို့ အမြတ်အစွန်းကို ရရန်အတွက် ဘုရား သခင်၏နှုတ်ကပတ်တော်ကို အသုံးမပြုကြ။ သို့ သော်လည်း၊ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်ထံတော် မှ စေလွှတ်တော်မူသောသူများကဲ့သို့ ခရစ် တော်၌ သမ္မာတရားကို ဘုရားသခင်၏ရှေ့ တော်တွင် ဟောပြောကြ၏။

ဘုရားသခင်၏အသစ်သောပဋိညာဉ် တရားအစောင့်ကျွန်များ

3 ငါတို့သည် ကိုယ်ကိုယ် ကိုယ် ဝါကြွားချီးမွမ်း ခြင်းကို တစ်ဖန်အစပြုကြပြီလော။ ငါတို့ သည် တချို့သောအခြားသူများကဲ့သို့ သင်ထို့ ထံမှ မိတ်ဆက်သောစာများကို လိုအပ်ပါသ လော့။² သင်တို့ကိုယ်တိုင်သည် ငါတို့၏စာဖြစ် ကြ၏။ ထိုစာသည် ငါတို့၏စိတ်နှလုံးများ၌ ရေး ထားသောစာဖြစ်၏။ ထိုစာသည် လူအားလုံး တို့အားဖြင့် သိနိုင်၍ ဖတ်နိုင်သောစာပင်ဖြစ် ၏။³ သင်တို့သည် ငါတို့အားဖြင့်စေလွှတ်သော ခရစ်တော်ထံမှ စာဖြစ်ကြသည်ကို သင်တို့ထင် ရှားစေကြလော့။ ဤစာသည် မှင်ဖြင့်ရေးသား သောစာမဟုတ်။ သို့သော်လည်း၊ အသက်ရှင်

တော်မူသော ဘုရားသခင်၏ပညာဉ်တော်ဖြင့် ရေးသားတော်မူ၏။ ထိုစာသည် ကျောက်ပြား များပေါ် ၌ရေးထားသောစာမဟုတ်။ ထိုစာ သည် လူတို့၏နှလုံးသားပေါ်၌ ရေးထားသော စာဖြစ်၏။⁴ ငါတို့သည် ခရစ်တော်အားဖြင့် ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်၌၊ ထိုသို့သောယုံမှတ်စွဲ လမ်းခြင်းရှိသောကြောင့်၊ ဤအရာများကို ပြောနိုင်၏။⁵ ငါတို့သည် ကိုယ်ကိုယ်ကောင်း သောအရာတစ်စုံ တစ်ခုပြုနိုင်သည်ကို၊ ငါတို့ သည် ပြောဆိုရန် တတ်နိုင်ကြသည်ဟူ၍ ငါမဆို လို။ ငါတို့ပြုသောအရာအားလုံးတို့ကို ပြုနိုင်ရန် တတ်နိုင်တော်မူသောသူသည် ဘုရားသခင်ဖြစ် တော်မူ၏။⁶ ဘုရားသခင်သည် မိမိ၏လူတို့နှင့် ပြုလုပ်သောပဋိညာဉ်တရားသစ်၏ အစောင့်ဖြစ် လာရန် ငါတို့အား တတ်နိုင်စေ၏။ ဤပဋိညာဉ် တရားသစ်၌ ရေးထားသောတရားကိုမဆိုလို။ သို့ရာတွင်၊ ထိုအရာသည် ဝိညာဉ်တော်တ ရားဖြစ်၏။ ထိုတရားသည် သေခြင်းကို ယူ ဆောင်လာ၏။ သို့သော်လည်း၊ ဝိညာဉ်တော် တရားသည် အသက်ကို ယူဆောင်လာ၏။

ပဋိညာဉ်တရားသစ်သည် သာ၍ကြီးသော ဘုန်းအသရေကို ယူဆောင်လာ၏

⁷ သေခြင်းကို ယူဆောင်လာသောပဋိညာဉ် တရား* ဟောင်းသည် ကျောက်ပြားပေါ် ၌ရေး ထားသောတရားဖြစ်၏။ ထိုတရားသည် ဘုရား သခင်၏ဘုန်းအာနုဘော်နှင့်လော၏။ ဣသရေလ လူမျိုးတို့သည် မောရှေ၏မျက်နှာကို မကြည့် နိုင်လောက်အောင်၊ ဘုရားသခင်၏ဘုန်းရောင် ခြည်တော်နှင့် အလွန်တောက်ပလျက်ရှိ၏။ ထို ဘုန်းရောင်ခြည်တော်သည် နောက်ပိုင်း၌ကွယ် ပျောက်တော်မူ၏။⁸ ထိုကြောင့်၊ ဝိညာဉ်တော် တရားအားဖြင့် ယူဆောင်လာသောအမှု ဆောင်ခြင်းသည် သာ၍ဘုန်းအာနုဘော်နှင့် ပြည့်စုံတော်မူ၏။⁹ ဤအရာသည် ငါဆိုလိုသော

ပဋိညာဉ်တရား အခန်းငယ် 7-11 ထဲကပဋိညာဉ်တရား ၏မူရင်းအဓိပ္ပါယ်မှာ “အစောင့်ခြင်း” သို့မဟုတ် “သေ သနာပြုခြင်း။”

အရာဖြစ်၏။ အပြစ်ကို စီရင်သောအမှုဆောင် ခြင်းသည် ဘုန်းအာနုဘော်ရှိလျှင် လူတို့အား ပြောမတ်စေသောအမှုဆောင်ခြင်းသည် အဘယ်မျှသာ၍ဘုန်း အာနုဘော်ရှိမည်နည်း။¹⁰ ထိုဟောင်းသောအမှုဆောင်ခြင်းသည် ဘုန်းအာနုဘော်ရှိ၏။ သို့သော်လည်း၊ အလွန်သာ၍ ကြီးမားသောဘုန်း အာနုဘော်ဖြစ်သည့်အသစ်သောအမှုဆောင်ခြင်းနှင့် နှိုင်းယှဉ်သောအခါ၊ ဟောင်းသောတရားသည် အမှန်စင်စစ် မိမိဘုန်းအာနုဘော်ကို ဆုံးရှုံးလေ၏။¹¹ ကွယ်ပျောက်ခဲ့သောထို အမှုဆောင်ခြင်းသည် ဘုန်းအာနုဘော်ရှိလျှင်၊ ထာဝရတည်သောအမှုဆောင်ခြင်းသည် အဘယ်မျှလောက်သာ၍ ဘုန်းအာနုဘော်ရှိမည်နည်း။

¹² ငါတို့၌ ဤမျှလင်းခြင်းရှိကြ၏။ ထိုကြောင့်၊ ငါတို့သည် အလွန်ရဲရင့်ခြင်း ရှိကြ၏။¹³ ငါတို့သည် မောရှေကဲ့သို့မဟုတ်။ မောရှေသည် မိမိမျက်နှာကို ပုံးအုပ်လျက် ကွယ်လေလူမျိုးတို့သည် သူ့မျက်နှာကို မမြင်နိုင်ကြ။ ဘုန်းအာနုဘော်သည် ကွယ်ပျောက်သွား၍ သူတို့သည် ထိုအရာကို အဆုံးတိုင်အောင်မြင်ကြရန် မောရှေသည် အလိုမရှိခဲ့။

¹⁴ သူတို့၏စိတ်နှလုံးသည် မာသောကြောင့် သူတို့သည် နားမလည်နိုင်ကြ။ ယခုတိုင်အောင် ဓမ္မဟောင်းကျမ်းကို ဖတ်ကြသောအခါ အနက်အဓိပ္ပါယ်သည် ပုံးအုပ်လျက်ရှိ၏။ ခရစ်တော်အား ဖြင့်သာ ထိုပုံးအုပ်ခြင်းကို ပယ်ရှင်းနိုင်၏။¹⁵ သို့သော်လည်း၊ ယခုတိုင်အောင် မောရှေ၏ ပညတ်တော်ကို ဖတ်သောအခါ၊ သူတို့၏စိတ်နှလုံးသည် ပုံးအုပ်လျက်ရှိသေး၏။¹⁶ သို့သော်လည်း၊ လူတစ်ယောက်သည် သခင်ဘုရားထံတော်သို့ ပြောင်းလဲသောအခါ၊ ထိုပုံးအုပ်ခြင်းကို ပယ်ရှင်းသွား၏။¹⁷ သခင်ဘုရားသည် ဝိညာဉ်တော်ဖြစ်၏။ သခင်ဘုရား၏ဝိညာဉ်တော်ရှိသောနေရာ၌ လွတ်မြောက်ခြင်းရှိ၏။

¹⁸ ငါတို့၏မျက်နှာ၌ ပုံးအုပ်ခြင်းမရှိ။ ငါတို့သခင်ဘုရား၏ဘုန်းအသရေတော်ကို ထင်ရှားစေကြ၏။ ငါတို့သည် ကိုယ်တော်ကဲ့သို့ ပုံသဏ္ဍန်

ပြောင်းလဲခြင်းရှိကြ၏။ ငါတို့အထံ၌ရှိသောဤ ပြောင်းလဲခြင်းသည် ဘုန်းအသရေတော်ကိုသာ၍ ယူဆောင်လာ၏။ ဤဘုန်းအသရေတော်သည် ဝိညာဉ်တော်ဖြစ်တော်မူသော သခင်ဘုရားထံတော်မှလာ၏။

ရှင်မြအိုးများထံ၌ ရှိသောဝိညာဉ် ပကတိ၏ဘဏ္ဍာ

4 ဘုရားသခင်သည် သူ၏အစေကို ခံရသော အမှုကို သူ၏ကရုဏာတော်အားဖြင့် ငါတို့အား ပေးတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့်၊ ငါတို့သည် ငါတို့၏မျှော်လင့်ခြင်းကို အဆုံးမပေးကြ။² သို့သော်လည်း၊ ငါတို့သည် လျှို့ဝှက်၍ ရှက်ဖွယ်သောနည်းလမ်းများ၊ ငြင်းပယ်ကြ၏။ ငါတို့သည် လိမ်လည်လှည့်ဖြားမှုကိုမသုံး။ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ်တရားတော်ကို မဖျက်ဆီး။ ငါတို့သည် သမ္မာတရားကိုရှင်းလင်းစွာ ဟောပြော၏။ ဤနည်းအားဖြင့် ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏ရှေ့တော်၌ အဘယ်သို့သောလူများဖြစ်သည်ကို လူတိုင်းအားဖော်ပြ၏။³ ငါတို့ဟောပြောသောဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းသည် ပုံးအုပ်လျက်ရှိလျှင် ဆုံးရှုံးခြင်း သို့ရောက်သောသူတို့ကိုသာ ပုံးအုပ်လျက်ရှိ၏။⁴ ဤလောကကို အုပ်စိုးသူ*သည် မယုံကြည်သောသူတို့၏ဥာဏ်မျက်စိကို ကွယ်စေ၏။ ထို့ကြောင့် ခရစ်တော်၏ဘုန်းအသရေတော်အကြောင်းဖြစ်သော ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်း၏အလင်းကို မမြင်နိုင်ကြ။⁵ ငါတို့သည် ကိုယ်အကြောင်းကို မဟောပြော။ သို့သော်လည်း၊ ယေရှုခရစ်သည် သခင်ဘုရားဖြစ်တော်မူကြောင်းနှင့် ငါတို့သည် ယေရှုအတွက် သင်တို့၏အစေကို ခံသော သူများဖြစ်ကြောင်းကို ဟောပြောကြ၏။⁶ “အလင်းကို မှောင်မှိုက်တွင်လင်းစေလော့” ဟုဘုရားသခင်သည် တစ်ခါမိန့်တော်မူခဲ့၏။ ထိုဘုရားသခင်သည် မိမိအလင်းကို ငါတို့၏စိတ်နှလုံးထံ၌ ထွန်းလင်းစေတော်မူသောသူပင်ဖြစ်၏။ ယေရှုခရစ်၏မျက်

အုပ်စိုးသူ မူရင်းအဓိပ္ပါယ်မှာ “နတ်ဘုရား”

နာတော်၌ရှိတော်မူသော ဘုရားသခင်၏ဘုန်းအသရေတော်ကို ငါတို့အား သိစေတော်မူသောအားဖြင့် သူသည် ငါတို့ကို အလင်းပေးတော်မူ၏။

⁷ငါတို့သည် ဤဘဏ္ဍာကို ဘုရားသခင်ထံတော်မှခံရကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ငါတို့သည် ထိုဘဏ္ဍာများကို ထိန်းသိမ်းထားသောရှင်မြေအိုးများကဲ့သို့သာဖြစ်ကြ၏။ ဤကြီးမားသော တန်ခိုးတော်သည် ဘုရားသခင်ထံတော်မှ ဖြစ်၍၊ ငါတို့ထံမှ မဟုတ်ကြောင်းကို ဤအရာအားဖြင့် ထင်ရှားစေ၏။ ⁸ဒုက္ခဆင်းရဲခြင်းသည် ငါတို့ကို ဝိုင်းရံ၏။ သို့သော်လည်း၊ ငါတို့သည် ရှုံးနိမ့်ခြင်းသို့မရောက်။ ငါတို့သည် မကြာခဏဆိုသလို၊ အဘယ်သို့ပြုရမည်ဟူ၍ မသိကြ။ သို့သော်လည်း ငါတို့သည် မျှော်လင့်ခြင်းကို မဆုံးရှုံးကြ။ ⁹ငါတို့သည် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်းကို ခံရသော်လည်း၊ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့ကို စွန့်ပစ်တော်မမူ။ ငါတို့သည် တစ်ခါတစ်ရံ နာကျင်ခြင်းကို ခံရသော်လည်း ပျက်စီးဆုံးရှုံးခြင်းသို့ မရောက်ကြ။ ¹⁰ယေရှု၏အသက်တာကို ငါတို့ကိုယ်ခန္ဓာ၌ မြင်နိုင်စေခြင်းငှါ ယေရှု၏သေတော်မူခြင်းကို အစဉ်မပြတ် ငါတို့၏ကိုယ်ခန္ဓာ၌ ဆောင်ကြ၏။ ¹¹ငါတို့သည်အသက်ရှင်ကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ယေရှုအတွက် ငါတို့သည် အစဉ်မပြတ် သေခြင်း၏အန္တရာယ်တွင်း၌ ရှိကြ၏။ ဤအရာသည် ငါတို့၌ ဖြစ်ပျက်လျက်ရှိ၏။ ထို့ကြောင့် ယေရှု၏အသက်တာကို ငါတို့၏သေတတ်သောကိုယ်ခန္ဓာ၌ မြင်နိုင်မည်။ ¹²ထို့ကြောင့်၊ သေခြင်းတရားသည် ငါတို့အထံ၌ အလုပ်လုပ်လျက်နေ၏။ သို့သော်လည်း၊ အသက်ရှင်ခြင်းတရားသည် သင်တို့အထံ၌ အလုပ်လုပ်လျက်နေ၏။ ¹³ကျမ်းစာ၌ ရေးထားသည်မှာ “ငါသည် ယုံကြည်၏။ ထို့ကြောင့်၊ ငါပြောဆိုခဲ့သည်”* ဟူ၍ဖြစ်၏။ ငါတို့၏ယုံကြည်ခြင်းသည်လည်း၊ ထိုကဲ့သို့ဖြစ်၏။ ငါတို့သည် ယုံကြည်ကြ၏။ ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် ဟောပြောကြ၏။ ¹⁴ဘုရားသခင်သည် သခင်ယေရှုကို သေခြင်းမှ

ထမြောက်စေတော်မူ၏။ ထိုနည်းတူ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့ကိုလည်း ယေရှုနှင့်အတူ ထမြောက်စေတော်မူလိမ့်မည်ဟု ငါတို့သိကြ၏။ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့ကို သင်တို့နှင့်အတူ ဆောင်ယူတော်မူ၍ ငါတို့သည် သူ၏ရှေ့တော်၌ ရပ်ကြရလိမ့်မည်။ ¹⁵ဤအရာအားလုံးတို့သည် သင်တို့အတွက် ဖြစ်၏။ ထို့ကြောင့် ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်သည် လူတို့အားသာ၍ပေးတော်မူ၏။ ဤအရာသည် ဘုရားသခင်၏ဘုန်းအသရေတော်အတွက် ဘုရားသခင်အား ကျေးဇူးတော်ချီးမွမ်းခြင်းကို သာ၍ ယူဆောင်လာပါမည်။

ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် အသက်ရှင်ခြင်း

¹⁶ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် ဘယ်သောအခါမျှ မျှော်လင့်ခြင်းကို မဆုံးရှုံး။ ငါတို့၏ကိုယ်ခန္ဓာအိုမင်း၍ အားနည်းခြင်းသို့ ရောက်သော်လည်း၊ ငါတို့အထံ၌ရှိသော ငါတို့၏ဝိညာဉ်သည် တစ်နေ့ထက်တစ်နေ့အသစ်ပြုပြင်ခြင်းကိုခံရ၏။ ¹⁷ငါတို့သည် ယခုတွင် သေးငယ်သောဆင်းရဲဒုက္ခပြဿနာကို ခဏသာခံရကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ထိုဆင်းရဲဒုက္ခပြဿနာများသည် ငါတို့အား အကျိုးကို ပေး၍ ထာဝရဘုန်းအသရေအတွက် ကူညီထောက်မပေါ်လိမ့်မည်။ ထိုဘုန်းအသရေသည် ယခုမျက်မှောက်ကာလ၌ ခံစားရသော ဆင်းရဲဒုက္ခများထက် အလွန်ကြီးမားလှ၏။ ¹⁸ထို့ကြောင့် ငါတို့မျက်စေ့သည် မြင်နိုင်သောအရာပေါ် မထားဘဲ မမြင်နိုင်သောအရာအပေါ်၌ ငါတို့ထားကြ၏။ ငါတို့မြင်နိုင်သောအရာများတို့သည် တိုတောင်းသောအချိန်အတွင်း၌သာ ဆက်လက်၍ တည်ရှိမည်။ ငါတို့မမြင်နိုင်သောအရာများတို့သည် ထာဝရအစဉ်မပြတ် ဆက်လက်၍ တည်ရှိပါလိမ့်မည်။

5 ဤမြေကြီးပေါ်ရှိ ငါတို့နေထိုင်ရာ တဲအိမ်ဖြစ်သော ကိုယ်ခန္ဓာသည် ပျက်စီးလိမ့်မည်ကို ငါတို့သိကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ထိုအရာသည် ဖြစ်ပျက်သောအခါ၊ ငါတို့နေစရာအတွက် ဘုရားသခင်သည် အိမ်ကိုပေးတော်မူ

“ငါသည် ... ဆိုခဲ့သည်။” ဆာလံ 116:10

လိမ့်မည်။ ထိုအရာသည် လူအားဖြင့် လုပ်သော အိမ်မဟုတ်။ ကောင်းကင်၌ ရှိသောအိမ်ဖြစ်၍ အစဉ်ထာဝရ တည်ရှိတော်မူပါလိမ့်မည်။² သို့သော်လည်း၊ ယခုတွင် ငါတို့သည် ဤကိုယ်ခန္ဓာ၌ ညည်းတွားမြည်တမ်းလျှက်နေကြ၏။ ဘုရားသခင်သည် ကောင်းကင်အိမ်တော်ကို ငါတို့အား ပေးတော်မူရန် ငါတို့သည် တောင့်တလျှက်နေကြ၏။³ ထိုအရာသည် ငါတို့အား ဝတ်ဆင်လိမ့်မည်။ ငါတို့သည် အဝတ်မဲ့ဖြစ်ကြလိမ့်မည်မဟုတ်။⁴ ငါတို့သည် ဤကိုယ်ခန္ဓာ၌ အသက်ရှင်နေစဉ် လေးသောဝန်များကို ထမ်း၍ ညည်းတွားမြည်တမ်းကြ၏။ ဤကိုယ်ခန္ဓာထဲမှ ထွက်လိုသောကြောင့် ညည်းတွားသည်မဟုတ်။ သော်လည်း၊ ငါတို့သည် ငါတို့၏ကောင်းကင်အိမ်တော်၌ တန်ဆာဆင်ရန် အလိုရှိကြ၏။ ထိုကြောင့် ပျက်စီးနိုင်သော ဤကိုယ်ခန္ဓာသည် အသက်နှင့်လုံခြုံစွာ ပုံးအုပ်ခြင်းရှိလိမ့်မည်။⁵ ဤအကြောင်းကြောင့် ဘုရားသခင်သည် ငါတို့ကို ဖန်ဆင်းတော်မူ၏။ သူသည် ငါတို့အား ထိုအသစ်သောအသက်ကို အာမခံသောဝိညာဉ်တော်ကို ပေးတော်မူ၏။

⁶ ထိုကြောင့် ငါတို့သည် အစဉ်မပြတ် ယုံကြည်စိတ်ချမှုရှိကြ၏။ ငါတို့သည် ဤကိုယ်ခန္ဓာ၌ရှိနေစဉ် သခင်ဘုရားထံတော်မှ ဝေးကွာနေကြသည်ကို ငါတို့သိကြ၏။⁷ ငါတို့၏ယုံကြည်သောအရာအားဖြင့် ငါတို့သည် အသက်ရှင်ကြ၏။ ငါတို့မြင်နိုင်သောအရာအားဖြင့် မဟုတ်။⁸ ထိုကြောင့် ငါတို့၌ ယုံကြည်စိတ်ချမှု ရှိသည်ဟု ငါဆို၏။ အမှန်စင်စစ် ငါတို့သည် ဤကိုယ်ခန္ဓာမှ ဝေးကွာ၍ သခင်ဘုရားနှင့်အတူ နေဖို့ရန်အလိုရှိကြ၏။⁹ ငါတို့၏တစ်ခုတည်းသောပန်းတိုင်မှာ ဤကိုယ်ခန္ဓာ၌ အသက်ရှင်သည် မရှင်သည်ဖြစ်စေ၊ သခင်ဘုရားနှင့်အတူရှိသည် မရှိသည်ဖြစ်စေ၊ ဘုရားသခင်အား ကျေနပ်နှစ်သက်စေခြင်းငှါ ဖြစ်၏။

¹⁰ ငါတို့အားလုံးသည် တရားစီရင်ခြင်းကို ခံရန်ခရစ်တော်ရှေ့၌ ရပ်ကြရမည်။ လူတိုင်းသည် မိမိအဘယ်အရာကို ပြုခဲ့သည်အကြောင်း

စီရင်ခြင်းခံရလိမ့်မည်။ ငါတို့ရှိမျှသည်ကိုယ်ခန္ဓာ၌ အသက်ရှင်နေစဉ် သူပြုခဲ့သောကောင်းသောအရာများ၊ သို့မဟုတ် ဆိုးသောအရာများအတွက် အပိုးအခကို ပေးခြင်းခံရလိမ့်မည်။

ဘုရားသခင်၏စိတ်ဆွဲများဖြစ်လာရန် လူတို့အားကူညီခြင်း

¹¹ သခင်ဘုရားကို ကြောက်ရွံ့ခြင်းသည် အဘယ်အရာကို ဆိုလိုကြောင်း ငါတို့သိကြ၏။ ထိုကြောင့် ငါတို့သည် သမ္မာတရားကို ခံယူကြရန် လူတို့အား ကြိုးစား၍ ကူညီကြ၏။ ငါတို့သည် အမှန်စင်စစ် အဘယ်သို့သောသူ ဖြစ်ကြသည်ကို ဘုရားသခင်သိတော်မူ၏။ သင်တို့၏စိတ်နှလုံးထဲ၌ ငါတို့ကိုလည်း သိကြမည်ဟု ငါမျှော်လင့်၏။¹² ငါတို့သည် သင်တို့အား တစ်ဖန်ကိုယ်ကိုယ် သက်သေထင်ရှားစေခြင်းငှါ မကြိုးစားကြ။ သို့သော်လည်း၊ ငါတို့သည် သင်တို့အား ကိုယ်အကြောင်းကို ပြောကြ၏။ မြင်နိုင်သောအရာများကို ထောက်၍ ဝါကြွားသောသူတို့၏စကားကို သင်တို့မြေအိုနိုင်မည်အကြောင်း ငါတို့၌ ဝါကြွားစရာအကြောင်းများကို သင်တို့အား ငါတို့ပေးလျက်နေကြ၏။ လူတစ်ယောက်၏စိတ်နှလုံးသည် အဘယ်ကဲ့သို့ဖြစ်သည်ကို ထိုသူတို့သည် ဂရုမစိုက်ကြ။¹³ ငါတို့သည် ရူးသွပ်သောသူတို့ ဖြစ်ကြလျှင်၊ ထိုအရာသည် ဘုရားသခင်အတွက်ဖြစ်၏။ ငါတို့သည် ငါတို့၏မှန်ကန်သောစိတ်ရှိလျှင်၊ ထိုအရာသည် သင်တို့အတွက်ဖြစ်၏။¹⁴ ခရစ်တော်၏ချစ်ခြင်းမေတ္တာသည် ငါတို့ကို ထိန်းချုပ်တော်မူ၏။ အကြောင်းမူကား၊ တစ်ယောက်သောသူ (ခရစ်တော်)သည် လူအားလုံးတို့အတွက် အသေခံတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် လူအားလုံးတို့သည် သေခဲ့ကြပြီ။¹⁵ ခရစ်တော်သည် လူအားလုံးတို့အတွက် အသေခံတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် အသက်ရှင်လျက်ရှိသောသူတို့သည် မိမိတို့အတွက် ဆက်လက်၍ အသက်မရှင်သင့်။ သူသည် လူအပေါင်းတို့အတွက် အသေခံတော်မူ၍ သေ

ခြင်းမှထမြောက်တော်မူ၏။ ထိုကြောင့် သူတို့သည် ခရစ်တော်အတွက် အသက်ရှင်ရမည်။

¹⁶ ဤအချိန်မှစ၍ လောကီသားတို့သည် လူတို့ကိုထင်မှတ်သကဲ့သို့ မည်သူ့ကိုမျှ ငါတို့သည် မထင်မှတ်ကြ။ လွန်လေပြီးသောကာလ၌ ခရစ်တော်အကြောင်းကို လောကီသားတို့ထင်သကဲ့သို့ ငါတို့သည်လည်း ထင်မှတ်ခဲ့ကြသည်မှာ မှန်ပါ၏။ သို့သော်လည်း၊ ငါတို့သည် ထိုနည်းလမ်းကို ယခုတွင် အသုံးမပြုကြ။ ¹⁷ လူတစ်ယောက်သည် ခရစ်တော်၌ရှိလျှင် အသစ်ပြုပြင်သောသူဖြစ်၏။ ဟောင်းသောအရာတို့သည် ပျောက်ကွယ်၍ ခပ်သိမ်းသောအရာတို့သည် အသစ်ဖြစ်ကြပြီ။ ¹⁸ ဤအရာအားလုံးတို့သည် ဘုရားသခင်ထံတော်မှလာ၏။ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့နှင့် သူကိုယ်တိုင်ကြား၌ ခရစ်တော်အားဖြင့် ငြိမ်သက်ခြင်းကို ဖြစ်စေတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့အား သူနှင့်လူတို့အကြား၌ ငြိမ်သက်ခြင်းကို ပြုသောအမှုကို ငါတို့အား ပေးတော်မူ၏။ ¹⁹ ငါဆိုလိုသည်မှာ၊ ဘုရားသခင်သည် ခရစ်တော်၌ရှိ၍ လောကီသားတို့နှင့် သူကိုယ်တိုင်စပ်ကြား၌ ငြိမ်သက်ခြင်းပြုတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် လူတို့၏အပြစ်များကို မှတ်တော်မမူ။ ဤငြိမ်သက်ခြင်းသတင်းသည် လူတို့အား ပြောခြင်းငှါ ငါတို့ကို သူပေးတော်မူသောအရာဖြစ်၏။ ²⁰ ထို့ကြောင့် ခရစ်တော်အတွက် ဟောပြောရန် ငါတို့သည် စေလွှတ်တော်မူခြင်းကိုခံရကြ၏။ ထိုအရာမှာ ဘုရားသခင်သည် လူတို့ကို ငါတို့အားဖြင့် ခေါ်လျက်ရှိတော်မူ၏။ သင်တို့သည် ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ပြောမတ်ခြင်းသို့ ရောက်ရှိရန် တောင်းပန်သောအခါ၊ ငါတို့သည် ခရစ်တော်အားဖြင့် အပြောဆိုကြ၏။ ²¹ ခရစ်တော်သည် အပြစ်ကင်းစင်လျက်ရှိ၏။ သို့သော်လည်း၊ ဘုရားသခင်သည် သူ့ကို အပြစ်နှင့်ပြည့်သောသူတစ်ယောက်ကဲ့သို့ ဆက်ဆံတော်မူ၏။ ဘုရားသခင်သည် ဤအရာကို ငါတို့အတွက် ပြုတော်မူ၏။ ထိုကြောင့် ငါတို့သည် ခရစ်တော်အားဖြင့် ပြောမတ်ရာသို့ ရောက်ရှိကြ၏။

6 ငါတို့သည် ဘုရားသခင်နှင့်အတူတကွ အမှုတော်ကို ဆောင်ရွက်သောသူများဖြစ်ကြ၏။ ထိုကြောင့် သင်တို့အား ငါတို့တောင်းပန်၏။ သင်တို့သည် ဘုရားသခင်ထံတော်မှခံရသောကျေးဇူးတော်ကို အကျိုးမဲ့ဖြစ်စေခြင်းငှါ အခွင့်မပြုကြနှင့်။ ² ဘုရားသခင် မိန့်တော်မူသည်မှာ၊

“ငါသည် နှစ်သက်ဖွယ်သောအချိန်၌ သင်၏စကားကို နားထောင်ပြီ။ ငါသည် ကယ်တင်ရာနေ့ရက်ကာလ၌ သင်ကို ကူညီမစပြီ။” *ဟောရှာယ၊ 49:8*

ငါသည် သင်တို့အား မိန့်ဆိုသည်မှာ၊ “နှစ်သက်ဖွယ်သောအချိန်”သည် ယခုပင် ဖြစ်၏။ “ကယ်တင်ရာနေ့ရက်ကာလ” သည်လည်း ယခုပင် ဖြစ်၏။

³ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏အမှုတော် ဆောင်ရာဖြစ်တင်ခြင်းကို ငါတို့အလိုမရှိ။ ထိုကြောင့် ငါတို့သည် အခြားသောသူတို့အား ပြဿနာဖြစ်စေမည့် မည်သည့်အရာကိုမျှ ပြုလိမ့်မည်မဟုတ်။ ⁴ သို့သော်လည်း၊ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏အစေခံကျွန်များဖြစ်ကြသည်ကို အရာရာ၌ ထင်ရှားစွာ ငါတို့ပြုကြ၏။ ငါတို့သည် ဒုက္ခဆင်းရဲခြင်းများ၊ ခက်ခဲမှုများနှင့် ကြီးမားသောပြဿနာများတို့တွင် ကြမ်းတမ်းသော အရာများစွာတို့ကိုခံရကြ၏။ ⁵ ငါတို့သည် ရိုက်ပုတ်ခြင်း၊ ထောင်ထဲသို့ထည့်ခြင်းနှင့် သူတပါး၏ရှုန်းရင်းခတ်ပြုခြင်းကိုခံကြ၏။ ငါတို့သည် ကြီးစား၍ လုပ်ဆောင်ကြ၏။ တစ်ခါတစ်ရံ ငါတို့သည် မအိပ်ရကြ။ မစားကြ။ ⁶ ငါတို့၏စိတ်နှလုံးစင်ကြယ်ခြင်း၊ ပညာရှိခြင်း၊ အလွန်သည်းခံခြင်း၊ သနားစုံမက်ခြင်း၊ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ကိုခံခြင်းနှင့် စစ်မှန်သောမေတ္တာရှိခြင်းများအားဖြင့် ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏အစေခံကျွန်များဖြစ်ကြပြီး၊ ⁷ သမ္မာတရားဟောပြောခြင်းနှင့် ဘုရားသခင်၏တန်ခိုးတော်အားဖြင့် ငါတို့သက်သေပြုကြ၏။ ငါတို့၏ခုခံကာကွယ်ခြင်းနှင့်တိုက်လှန်ခြင်းလက်နက်သည် ငါတို့၏ပြောမတ်သောအသက်ရှင်ခြင်း ဖြစ်၏။ ⁸ အချို့သော

သူတို့သည် ငါတို့ကို ချီးမြှောက်၏။ သို့သော်လည်း၊ အခြားသောသူတို့သည် ငါတို့ကို ရှုတ်ချကြ၏။ အချို့သောသူတို့သည် ငါတို့၏ကောင်းကြောင်းများကို ပြောကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ အခြားသောသူတို့သည် ဆိုးသောအရာများကို ပြောကြ၏။ ငါတို့သည် သမ္မာတရားကို ဟောပြောကြသော်လည်း၊ အချို့သောသူတို့က လိမ်ညာသောသူဖြစ်ကြသည် ဟုပြော၏။⁹ ငါတို့သည် ကျော်စော်သောသူ ဖြစ်သော်လည်း၊ အချို့သောသူတို့အတွက် အဘယ်သူမျှ မသိသောသူကဲ့သို့ဖြစ်၏။ ငါတို့သည် သေသောသူကဲ့သို့ဖြစ်ကြ၏။ သို့သော်လည်း ကြည့်လော့၊ ငါတို့သည် ဆက်လက်၍ အသက်ရှင်ကြ၏။ ငါတို့သည် အပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်းကိုခံရ၏။ သို့သော်လည်း၊ အသေသတ်ခြင်းကိုမခံကြ။¹⁰ ငါတို့၌ ဝမ်းနည်းခြင်းများ စွာရှိကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ငါတို့သည် အစဉ်မပြတ်ဝမ်းမြောက်ကြ၏။ ငါတို့သည် ဆင်းရဲလျှက်ရှိ၏။ သို့သော်လည်း၊ များစွာသောသူတို့ကို ယုံကြည်ခြင်း၌ ကြွယ်ဝစေခြင်းငှါ ပြုကြ၏။ ငါတို့၌ ဘာမျှမရှိ။ သို့သော်လည်း၊ အမှန်စင်စစ် ငါတို့သည် အရာရာ၌ပြည့်စုံခြင်းရှိကြ၏။

¹¹ ငါတို့သည် ကောရိန္နုမြို့၌ရှိသော သင်တို့အား လွတ်လပ်စွာ စကားပြော၏။ ငါတို့၏စိတ်နှလုံးကို သင်တို့အား ဖွင့်လျက်ရှိ၏။¹² သင်တို့အတွက် ငါတို့၌ ခံစားရသောချစ်ခြင်း မေတ္တာသည် မကုန်ခန်းနိုင်ပါ။ ငါတို့အတွက် သင်တို့၌ ခံစားရသောချစ်ခြင်း မေတ္တာကို သင်တို့သည် ကုန်ခန်းစေကြ၏။¹³ ငါသည် သင်တို့ကို ငါ၏သားသမီးများကဲ့သို့ စကားပြော၏။ ငါတို့ပြုသည့်နည်းတူ သင်တို့သည်လည်း ပြုကြလော့။ သင် တို့၏နှလုံးသားများကိုလည်း ဖွင့်ထားကြလော့။

ခရစ်ယာန်မဟုတ်သောသူတို့အား သတိပေးခြင်း

¹⁴ သင်တို့သည် ထိုမယုံကြည်သောသူတို့နည်းတူမဟုတ်။ ထိုကြောင့် သင်တို့နှင့်အတူတူ

ဖက်၍ အပေါင်းအဖော်မပြုကြနှင့်။ ကောင်းသောအရာဖြစ်စေ၊ ဆိုးသောအရာဖြစ်စေ အတူတကွပေါင်းဖက်ခြင်း မပြုကြနှင့်။ အလင်းသည် အမှောင်နှင့်မိတ်သဟာယမဖွဲ့နိုင်။¹⁵ ခရစ်တော်သည် ဗေလျာလ(မာရ်နတ်) နှင့်အဘယ်သို့ ပဋိညာဉ်တရားပြုနိုင်မည်နည်း။ ယုံကြည်သူတစ်ယောက်သည် မယုံကြည်သောသူတစ်ယောက်နှင့် အဘယ်အရာကို ဝေငှမည်နည်း။¹⁶ ဘုရားသခင်၏ဗိမာန်တော်သည် ရုပ်တုတို့နှင့် မည်သည့်ပဋိညာဉ်တရားမျှမပြုနိုင်။ ငါတို့သည် အသက်ရှင်တော်မူသောဘုရား သခင်၏ဗိမာန်တော်ဖြစ်၏။ ဘုရားသခင်မိန့်တော်မူသည်နှင့်အညီ၊

“ငါသည် သူတို့နှင့်အတူနေမည်။ သူတို့နှင့်အတူသွားလာမည်။ ငါသည် သူတို့၏ ဘုရားသခင် ဖြစ်တော်မူလိမ့်မည်။ သူတို့သည်လည်း ငါ၏လူဖြစ်ကြလိမ့်မည်။”

ဝတ်ပြုရာ၊ 26:11-12

¹⁷ “ထိုကြောင့် ထိုသူတို့မှ ထွက်၍၊ အသီးအခြားနေကြလော့ဟု ထာဝရဘုရားမိန့်တော်မူ၏။ မစင်ကြယ်သောအရာကို လက်နှင့်မျှမတို့ကြနှင့်။ ထိုသို့ပြုလျှင်၊ ငါသည် သင်တို့ကို လက်ခံမည်။”

ဟေရှာယ၊ 52:11

¹⁸ “ငါသည် သင်တို့အားဖြစ်လိမ့်မည်။ သင်တို့သည်လည်း ငါ၏သားသမီးများဖြစ်ကြလိမ့်မည်ဟု အနန္တတန်ခိုးနှင့်ပြည့်စုံတော်မူသောထာဝရဘုရားမိန့်တော် မူ၏။”

2 ဓမ္မရာ၊ 7; 14, 7:8

7 ချစ်သောမိတ်ဆွေတို့၊ ငါတို့သည် ဤဂတိတော်များကို ဘုရားသခင်ထံမှခံကြ၏။ ထိုကြောင့် ငါတို့၏ကိုယ်ခန္ဓာ၊ သို့မဟုတ် ငါတို့၏စိတ်ဗိညာဉ်ကို ညစ်ညူးစေမည့်အရာရှိသမျှတို့မှ ငါတို့သည် ကင်းလွတ်စေခြင်းငှါ ကိုယ်ကိုကိုယ် သန့်ရှင်းစေရမည်။ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်ကို ကြည်ညိုလေးစားသည်ဖြစ်၍ ငါတို့၏အသက်ရှင်ခြင်းတွင် စုံလင်သောသူဖြစ်လာကြရန် ကြိုးစားအားထုတ်ရမည်။

ဝေါလုဏ်ဝမ်းမြောက်ခြင်း

²သင်တို့စိတ်နှလုံးများကို ငါတို့အား ပွင့်ထားကြလော့။ ငါတို့သည် အဘယ်သူကိုမျှ အမှားအယွင်းမပြုကြ။ ငါတို့သည် အဘယ်သူ၏ ယုံကြည်ခြင်းကိုမျှ မပျက်ဆီး၊ ငါတို့သည် အဘယ်သူ၏အခွင့်ကောင်းကိုမျှမယူကြ။ ³ငါသည် သင်တို့ကို အပြစ်တင်၍ ဤအရာကို ဆိုသည် မဟုတ်။ ငါတို့သည် သင်တို့ကို အလွန်ချစ်ကြသည်ဖြစ်၍၊ ငါတို့သည် သင်တို့နှင့်အတူအသက်ရှင်ခြင်း သို့မဟုတ် အတူအသေခံခြင်း ရှိကြသည်ကို သင်တို့အား ပြောနှင့်ပြီဖြစ်၏။ ⁴ငါသည် သင်တို့ကို အလွန်ယုံကြည်အားထားရ၏။ ငါသည် သင်တို့ကြောင့် အလွန်ဝါကြွားခြင်း ရှိ၏။ သင်တို့သည် ငါ့ကို အလွန်အားပေးကြ၏။ ငါတို့ခံရသောဒုက္ခဆင်းရဲခြင်း၊ ညှဉ်းဆဲခြင်းအား လုံးတို့၌ ငါသည် အလွန်ဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိ၏။

⁵ငါတို့သည် မာကေဒေါနိုပြည်သို့ ရောက်သောအခါ၊ ငါတို့၌ အနားယူခြင်းအလျှင်းမရှိကြ။ အရာရာ၌ညှဉ်းဆဲခြင်း ကိုခံရကြ၏။ ငါတို့သည် အပြင်၌ တိုက်လှန်ခြင်း ရှိ၍၊ အတွင်း၌ စိုးရိမ်ခြင်းရှိ၏။ ⁶သို့သော်လည်း၊ ဘုရားသခင်သည် ဆင်းရဲဒုက္ခကိုခံရသောသူ တို့အား နှစ်သိမ်း၍ သက်သာစေတော်မူ၏။ တိတုရောက်လာသောအခါ ဘုရားသခင်သည် ငါတို့ကို သက်သာစေတော်မူ၏။ ⁷ငါတို့သည် သူရောက်လာခြင်းအားဖြင့် သာသက်သာစေတော်မူသည်မဟုတ်။ သို့ရာတွင်သင်တို့သည် သူ့အား ပေးသောသက်သာခြင်းအားဖြင့်လည်း သက်သာစေတော်မူ၏။ သင်တို့သည် ငါအား တွေ့မြင်လိုသောဆန္ဒရှိကြသည်ကို သူသည် ငါ့ကို ပြောပြ၏။ သင်တို့ပြုခဲ့သောအရာများအတွက် သင်တို့သည် အလွန်စိတ်ညှိုးငယ်ခြင်း ရှိကြသည် ကိုသူသည် ငါတို့အား ကြားပြော၏။ ငါ၏အကျိုးအလိုငှါ စေတနာစိတ်အားကြီးခြင်း အကြောင်းအရာများကို တိတုသည် ငါ့အား ပြောပြ၏။ ဤအရာကို ကြားသိသောအခါ၊ ငါသည် သာ၍ ဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိ၏။

⁸သင်တို့ဆီသို့ ငါရေးသောစာသည် သင်တို့

ကိုညှိုးငယ်စေသော်လည်း၊ ထိုစာကို ရေးသောကြောင့် ငါ၌ဝမ်းနည်းခြင်းမရှိ။ ထိုစာသည် သင်တို့ကို ဝမ်းနည်းစေသည်ကို ငါသိ၏။ ငါသည်လည်း ထိုအတွက်ဝမ်းနည်းခဲ့၏။ သို့သော်လည်း၊ ထိုအရာသည် သင်တို့ကို ခဏသာဝမ်းနည်းစေမည်။ ⁹ယခုတွင် ငါသည် ဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိ၏။ ငါ၏ဝမ်းမြောက်ခြင်းအကြောင်းမူကား၊ သင်တို့ဝမ်းနည်းခြင်း ကြောင့်မဟုတ်။ သင်တို့၏ဝမ်းနည်းခြင်းသည် သင်တို့၏စိတ်နှလုံးများကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲစေသောကြောင့် ဖြစ်၏။ သင်တို့၌ ဘုရားသခင်အလိုရှိတော်မူသော ဝမ်းနည်းခြင်းမျိုးရှိ၏။ ထို ကြောင့် သင်တို့သည် ငါတို့အားဖြင့် အဘယ်နည်းနှင့်မျှ နာကျင်ခြင်း သို့မရောက်။ ¹⁰ဘုရားသခင်အလို ရှိတော်မူသောဝမ်းနည်းခြင်းမျိုးသည် လူတစ်ယောက်အားသူ၏နှလုံးသားနှင့် အသက်တာကို ပြောင်းလဲစေ၍ ကယ်တင်တော်မူခြင်းသို့ ပို့ဆောင်၏။ သို့ဖြစ်၍ ငါတို့သည် ထိုအတွက်ကြောင့် ဝမ်းနည်းခြင်းမရှိနိုင်။ သို့သော်လည်း၊ လောကီဝမ်းနည်းခြင်းသည် သေခြင်းသို့ ပို့ဆောင်တတ်၏။ ¹¹ဘုရားသခင်သည် သင်တို့၌ ရှိစေလိုသော ဝမ်းနည်းခြင်းမျိုးကို သင်တို့၌ရှိ၏။ ယခုတွင် ဤဝမ်းနည်းခြင်းသည် သင်တို့အား အဘယ်အရာကို ပို့ဆောင်သည်ကို ကြည့်ရှုကြလော့။ ထိုအရာသည် သင်တို့ကို သာ၍စိတ်အားကြီးစေ၏။ ထိုအရာသည် သင်တို့၌ မှားယွင်းခြင်းမရှိကြောင်းကို သက်သေပြရန် သင်တို့အထံ၌ တောင့်တခြင်းကို ဖန်တီး၏။ ထိုအရာသည် သင်တို့အား အမျက်ထွက်၍ ကြောက်ရွံ့စေ၏။ ထိုအရာသည် သင်တို့အား ငါ့ကို အလွန်တွေ့မြင်စေလို၏။ ထိုအရာသည် သင်တို့ကို သတိပြုစေ၏။ ထိုအရာသည် သင်တို့၌ကောင်းသော အရာကို ပြုလိုသောဆန္ဒကို ဖန်တီးပေး၏။ သင်တို့သည် ထိုပြဿနာ၌ အပြစ်ကင်းသည်ကို သက်သေပြ၏။ ¹²ငါသည် ထို စာကိုရေး၏။ သို့သော်လည်း၊ မှားယွင်းခြင်းကို ပြုခဲ့သောသူကြောင့်မဟုတ်။ နာကျင်သောသူကြောင့် ဤစာကိုရေးထားသည်မဟုတ်။ သို့သော်လည်း၊

သင်တို့သည် ကိုယ့်ကိုကိုယ် ဘုရားသခင်ရှေ့ တော်၌ ငါတို့အား အဘယ်မျှလောက် ဂရုစိုက် သည်ကို မြင်နိုင်မည်အကြောင်း ထိုစာကို ငါ ရေး၏။¹³ ထိုအကြောင်းကြောင့် ငါတို့သည် နှစ်သိမ့်ခြင်းကိုခံကြ၏။

ငါတို့သည် အလွန်နှစ်သိမ့်ခြင်းရှိကြ၏။ သင် တို့အားလုံးသည် တိတု၏စိတ်နှလုံးကို သက်သာ ဝမ်းမြောက်စေကြသည်ဖြစ်၍ သူသည် အလွန် ဝမ်းမြောက်လျက်ရှိသည်ကိုမြင်ရန် ငါတို့၌ သာ ၍ ဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိ၏။ သင်တို့အားလုံးသည် သူ၏စိတ်နှလုံးသက်တာကို ဝမ်းမြောက်စေကြ ၏။¹⁴ သင်တို့အကြောင်းကို တိတုထံသို့ ငါဝါ ကြွားလျက်ရှိ၏။ သင်တို့သည်လည်း တိတုထံ သို့ ငါဝါကြွားသည်ကို မှန်ကန်ကြောင်း သက် သေပြ၏။ ငါတို့သည် သင်တို့အား ပြောဆိုခဲ့သ မျှသောအရာအလုံးစုံသည် မှန်ကန်၏။ ငါသည် တိတုရှေ့၌ ဝါကြွား သောအကြောင်းအရာတို့ သည် မှန်ကန်ကြောင်းကို သင်တို့သည် သက် သေထူကြ၏။¹⁵ သင်တို့သည် သူ့ကို နာခံရန် အဆင်သင့်ဖြစ်ကြသည်ကို သူ့အောက်မေ့သော အခါ သင်တို့ပေါ်၌ရှိ သောသူ၏ချစ်ခြင်းမေတ္တာ သည် သာ၍ကြီးမား၏။ သင်တို့သည် သူ့အား ကြည်ညိုလေးစားခြင်းနှင့် ကြောက်ရွံ့တုန်လှုပ် ခြင်းဖြင့် ကြိုဆိုခဲ့ကြ၏။¹⁶ ငါသည် သင်တို့ကို ပြည့်ဝစုံလင်စွာ ယုံကြည်စိတ်ချနိုင်သော ကြောင့် အလွန်ဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိ၏။

ခရစ်ယာန်တို့၏ပေးလှူခြင်း

8 ညီအစ်ကိုမောင်နှမများတို့၊ ယခုတွင်ဘုရား သခင်သည် မာကေဒေါနိုပြည်ရှိအသင်း တော်တို့အား ပေးတော်မူသောကျေးဇူးတော် အကြောင်းကို သင်တို့သည် သိစေခြင်းငှါ ငါတို့ အလိုရှိကြ၏။² ထိုယုံကြည်သူတို့သည် ကြီးမား သောညှဉ်းဆဲခြင်းအားဖြင့် စုံစမ်းခြင်းကို ခံရကြ ၏။ သူတို့သည် အလွန်ဆင်းရဲသောသူတို့လည်း ဖြစ်ကြ၏။ သို့သော်လည်း သူတို့သည် မိမိတို့၏ ကြီးမားသောဝမ်းမြောက်ခြင်းကြောင့် အလွန် စွန့်ကြဲပေးကမ်းခြင်းပြုကြ၏။³ သူတို့သည် မိမိ

တို့ပေးကမ်းနိုင်သည်အတိုင်း ပေးကမ်းစွန့်ကြဲကြ သည်ကိုသင်တို့အား ငါပြောနိုင်၏။ ထိုယုံကြည် သူများတို့သည် မိမိတို့တတ်နိုင်သမျှထက်မက သာ၍ စွန့်ကြဲပေးကမ်းကြ၏။ သူတို့သည် အလို အလျောက် စေတနာစိတ်ဖြင့် ပေးလှူကြ၏။ တစ်စုံတစ်ရာကိုပေးရန် သူတို့အား အဘယ်သူ ကမျှမပြော။⁴ သို့သော်လည်း သူတို့သည် ငါတို့ ကို အကြိမ်ကြိမ်အပန်ပန် တောင်းပန်ကြ၏။ ဘုရားသခင်၏လူတို့အတွက် အမှုတော်ဆောင် ရွက်ခြင်း၌ သူတို့အား ပါဝင်ဝေမျှခြင်းကို အခွင့် ပေးရန် သူတို့သည် ငါတို့ကို တောင်းပန်ကြ၏။⁵ သူတို့သည် ငါတို့မျှော်လင့်သည်ထက်မက ပေး လှူကြ၏။ သူတို့သည် မိမိတို့၏ငွေများကို မပေး လှူမီ သခင်ဘုရား၌သော်လည်းကောင်း၊ ငါတို့ ၌သော်လည်းကောင်း ကိုယ့်ကိုကိုယ် အပ်နှံကြ ၏။ ထိုအရာသည် ဘုရားသခင်၏အလိုတော် အနှင့်အညီဖြစ်၏။⁶ ထိုကြောင့် ဤကျေးဇူး၏ အထူးဆောင်ရွက်မှုကိုပြီးစီးစေမည်အကြောင်း၊ သင်တို့ကို ကူညီရန် ငါသည် တိတုကို တောင်း ပန်၏။ တိတုသည် ဤအမှုကို အစပြု၍ဆောင် ရွက်သောသူတစ်ယောက်ဖြစ်၏။⁷ သင်တို့သည် ယုံကြည်ခြင်း၊ တရားဟောခြင်း၊ ဥာဏ်ရှိခြင်း၊ အမှန်စင်စစ်၊ ကူညီလိုသောစိတ်ရှိခြင်း၊ ငါတို့ကို ချစ်ခြင်းစသည်အသိမ်းသောအရာတို့၌ ကြွယ်ဝ ပြည့်စုံကြ၏။ ထိုကြောင့် သင်တို့သည်လည်း ဤ ပေးကမ်းစွန့်ကြဲခြင်း ဆုကျေးဇူးနှင့်လည်း ကြွယ် ဝပြည့်စုံကြရန် ငါအလိုရှိ၏။

⁸ ငါသည် သင်တို့ကို မည်သည့်အရာကိုမျှ ပေးကမ်းခြင်းပြုကြရန် ပညတ်ထားခြင်းမဟုတ်။ သို့သော်လည်း အမှန်စင်စစ် ပေးကမ်းလိုသော အခြားသောသူတို့ကိုအစွဲပြု၍ သင်တို့၏မေတ္တာ သည် မှန်သည်။ မမှန်သည်ကို စုံစမ်းရန် ငါအ လိုရှိ၏။⁹ ငါတို့သခင်ယေရှုခရစ်၏ကျေးဇူးတော် ကို သင်တို့သိကြ၏။ ခရစ်တော်သည် ဘုရား သခင်၌ ကြွယ်ဝခြင်းချမ်းသာတော်မူသည်ကို သင်တို့သိကြ၏။ သို့သော်လည်း သူသည် သင် တို့အတွက်ကြောင့် ဆင်းရဲခြင်းကိုခံတော်မူ၏။ သူ၏ခံတော်မူသောဆင်းရဲခြင်းအားဖြင့် သင်တို့

သည် ကြွယ်ဝချမ်းသာခြင်းသို့ ရောက်ရန် ခရစ် တော်သည် ဤအရာကို ပြုတော်မူ၏။

¹⁰ ဤအရာသည် သင်တို့ပြုသင့်သောအရာ ဖြစ်သည်ဟု ငါထင်မှတ်၏။ မနှစ်ကပင် သင်တို့ သည် အဦးဆုံးပေးကမ်းရန် အလိုရှိသောသူ များဖြစ်၏။ သင်တို့သည် ပထမဆုံးပေးလှူသော သူဖြစ်၏။ ¹¹ ထိုကြောင့်၊ ယခုတွင် သင်တို့ အစ ပြုခဲ့သောအမှုကို ပြီးစီးစေကြလော့။ ထိုနောက် သင်တို့ “လုပ်ဆောင်သောအမှုအရာသည်” သင်တို့ “လုပ်ဆောင်ရန် အလိုရှိသောအရာ” နှင့်ညီတူညီမျှ ရှိလိမ့်မည်။ သင်တို့တတ်နိုင်သမျှ ပေးကြလော့။ ¹² သင်တို့သည် ပေးလှူရန်အလိုရှိ လျှင်၊ သင်တို့၏လက်ဆောင်သည် လက်ခံခြင်း ရှိလိမ့်မည်။ သင်တို့၏လက်ဆောင်သည် သင် တို့၌ ရှိသောအရာအားဖြင့် စစ်ကြာစီရင်ခြင်း ရှိလိမ့်မည်။ ¹³ သင်တို့၌မရှိသောအရာအားဖြင့် မဟုတ်။ အခြားသောသူတို့သည် နှစ်သိမ့်ခြင်း၊ သက်သာခြင်းရှိစဉ်တွင်၊ သင်တို့၌ ဆင်းရဲဒုက္ခ စိုးရိမ်ခြင်းရှိရန် ငါတို့အလိုမရှိ။ ငါတို့သည်အရာ ရာ၌ ညီတူညီမျှခြင်းကို အလိုရှိကြ၏။ ¹⁴ ယခု အချိန်၌ သင်တို့သည် ကြွယ်ဝခြင်းရှိကြ၏။ ဤ အရာများအားဖြင့် အခြားသောသူတို့အား အ သီးသီးလိုအပ်မှုများကို သင်တို့ကူညီနိုင်လိမ့် မည်။ ထိုနောက် ထိုသူတို့သည် များစွာကြွယ်ဝ သောအခါ၊ သူတို့သည် သင်တို့၌ လိုအပ်သော အရာများကို တစ်ဖန်ကူညီပါလိမ့်မည်။ ဤနည်း အားဖြင့် အားလုံးသောအမှုအရာတို့သည် ညီ တူညီမျှရှိပါမည်။ ¹⁵ ကျမ်းစာ၌ ရေးထားသည်မှာ

“များစွာစုသိမ်းထားသောသူသည်အလွန် များစွာမရှိ။ အနည်းငယ်သောအရာကို သိုထားသောသူသည်လည်း အလွန်နည်း သောအရာကိုသာ ရှိသည်မဟုတ်။”

ထွက်၊ 16:18

တိတုနှင့်သူ၏အပေါင်းအဖော်များ

¹⁶ ငါ၌သင်တို့အတွက် ထားရှိသောစေတ နာနည်းတူဘုရားသခင်သည် တိတုအား ပေး

တော်မူသောကြောင့် ငါသည် သူ၏ကျေးဇူး တော်ကို ချီးမွမ်း၏။ ¹⁷ ငါတို့သည် သူ့အား လုပ်ဆောင်ရန်တောင်းဆိုသောအမှုအရာများ ကို တိတုသည် လက်ခံ၏။ သူသည် သင်တို့ရှိ ရာသို့ သွားရန် အလွန်စိတ်အားကြီးစွာ အလိုရှိ ၏။ ဤအရာသည် သူ့ကိုယ်တိုင် အလိုအ လျောက်ရှိသောဆန္ဒဖြစ်၏။ ¹⁸ ဝမ်းမြောက်ဖွယ် ရာသတင်းကောင်းကို ဟောပြောရာ၌အသင်း တော်အားလုံးတို့၏ချီးမွမ်းခြင်းကို ခံရသောတ ခြားသောညီအစ်ကိုကို တိတုနှင့်အတူ ငါတို့စေ လွှတ်ကြ၏။ ¹⁹ ငါတို့သည် ဤအလှူကျေးဇူးကို သယ်ဆောင်သောအခါ ဤညီအစ်ကိုသည် လည်း၊ ငါတို့နှင့်အတူ သွားလာရန် အသင်း တော်များအားဖြင့် ရွေးချယ်ခဲ့ကြ၏။ ငါတို့ သည် သခင်ဘုရား၏ဘုန်းအသရေတော်ကို ထင်ရှားစေခြင်းငှါနှင့် ငါတို့၏စိတ်အားထက် သန်မှုကို ပြခြင်းငှါ ဤအမှုကို ဆောင်ရွက်ခြင်း ဖြစ်၏။

²⁰ ငါတို့သည် ထိုများစွာသောအလှူကျေးဇူး ကို ပြုစုရာတွင် အပြစ်တင်စရာအကြောင်းအ လျင်းမရှိစေခြင်းငှာ သတိပြုကြ၏။ ²¹ ငါတို့ သည် မှန်သောအကျင့်ကို ကျင့်ရန်ကြိုးစား လျှက်ရှိကြ၏။ အဘယ်အရာသည် မှန်ကန်သည် ဟု သခင်ဘုရားလက်ခံတော်မူသနည်း။ အ ဘယ်အရာသည် မှန်ကန်သည်ဟု လူတို့သည် ထင်မှတ်ကြသနည်း ဟူသောအရာတို့ကို ငါတို့ သည် လုပ်ဆောင်ရန် ကြိုးစားလျက်ရှိကြ၏။

²² အစဉ်အမြဲ ကူညီဖို့ရန် အဆင်သင့်ရှိနေ သောငါတို့၏ညီအစ်ကိုလည်း သူတို့နှင့်အတူ ငါ တို့စေလွှတ်ကြ၏။ သူသည် ဤအရာကို ငါတို့ အား နည်းလမ်းများစွာဖြင့် သက်သေပြ၏။ သူ သည် ယခုပင်လျှင် ကူညီဖို့ရန် သာ၍အလိုရှိ၏။ အကြောင်းမူကား၊ သူသည် သင်တို့ကို အလွန် ယုံကြည်ခြင်းရှိ၏။

²³ ယခုတွင် တိတုအကြောင်းကိုဆိုသော် သူ သည် ငါတို့နှင့်အတူ လုပ်ဖော်ကိုင်ဖက်ဖြစ်၏။ သူသည် သင်တို့ကို ကူညီရန် ငါနှင့်အတူ အမှု ဆောင်သောသူဖြစ်၏။ အခြားသောညီအစ်

ကိုများတို့၏အကြောင်းကို ဆိုရသော်လည်း သည် အသင်းတော်များမှ စေလွှတ်သောသူများဖြစ်ကြ၏။ သူတို့သည် ခရစ်တော်၏ဘုန်းအသရေတော်ကို ထင်ရှားစေသောသူများဖြစ်ကြ၏။²⁴ ထိုကြောင့် သင်တို့သည် သူတို့ကို အမှန်ချစ်ကြောင်း ထင်ရှားစေကြလော့။ ငါတို့သည် အဘယ်ကြောင့် သင်တို့၌၊ ဝါကြွားခြင်းရှိသည်ကိုလည်း သူတို့အား ထင်ရှားစေကြလော့။ ထိုနောက် အသင်းတော်များ အားလုံးတို့သည် ထိုအမှုအရာကို မြင်နိုင်ကြလိမ့်မည်။

ခရစ်ယာန်ညီအစ်ကို မောင်နှမတို့ အတွက် အကူအညီ

9 ဘုရားသခင်၏လူတို့အား ကူညီခြင်းအကြောင်းကို သင်တို့ထံသို့ ရေးရန် အမှန်စင်စစ် ငါ၌လိုအပ်ခြင်းမရှိ။² သင်တို့သည် ကူညီလိုကြောင်းကို ငါသိ၏။ မာကေဒါနိပြည်၌ရှိသော သူတို့၏ရှေ့၌ ဤအကြောင်းကိုပင် ငါဝါကြွားခြင်းရှိခဲ့၏။ အခါယပြည်၌ရှိသောသင်တို့သည် မနှစ်ကတည်းကပင် ပေးကမ်းစွန့်ကြဲခြင်း၌ အသင့် ဖြစ်နေကြသည်ကို ထိုသူတို့အား ငါပြောခဲ့ပြီး ဖြစ်၏။ သင်တို့သည် အလွန်ပေးလှူလိုသောကြောင့် ဤနေရာ၌ရှိသောလူများစုတို့သည်လည်း ပေးလှူရန် အသင့်ဖြစ်နေကြ၏။³ သို့သော်လည်း ညီအစ်ကိုတို့ကို သင်တို့ထံသို့ ငါစေလွှတ်၏။ သင်တို့အကြောင်းကြောင့် ငါတို့၏ဝါကြွားခြင်းသည် ဤအမှု၌ အချည်းနှီးဖြစ်မည်ကို ငါအလိုမရှိ။ သင်တို့သည် ငါပြောထားသည်နှင့် အညီ အသင့်ဖြစ်နေစေခြင်းငှါ ငါအလိုရှိ၏။⁴ မာကေဒါနိလူတို့သည် ငါနှင့်အတူလာ၍ သင်တို့သည် အသင့်မရှိကြောင်းကို တွေ့လျှင် ငါတို့အရှက်ခံရကြလိမ့်မည်။ ငါတို့သည် သင်တို့ကို အလွန်ယုံကြည်စိတ်ချရသောကြောင့် ငါတို့သည် ရှက်ကြောက်ခြင်းသို့ ရောက်လိမ့်မည်။ (ထိုအခါ သင်တို့သည်လည်း အရှက်ခံရကြလိမ့်မည်။)⁵ ထိုကြောင့် ငါတို့မလာမှီ ဤညီအစ်ကိုများတို့ကို သင်တို့ထံသို့ လာစေခြင်းငှါ ငါတောင်းပန်သင့်သည် ဟုထင်မှတ်ခဲ့၏။ သူတို့

ကို ပေးလှူရန် သင်တို့ပေးသောဂတိများကို အသင့်ရှိစေလိမ့်မည်။ ထို့နောက် ငါတို့သည် ရောက်လာသောအခါ ထိုအလှူကျေးဇူးသည် အဆင်သင့်ဖြစ်ပါလိမ့်မည်။ ထိုအလှူကျေးဇူးသည် သင်တို့သည် အလိုအလျောက် ပေးလှူလိုသည့်အတိုင်း ဖြစ်ရမည်။ သင်တို့သည် မုန်းတီး၍ ပေးသောအလှူမဖြစ်သင့်။

⁶ ဤအရာကို အောက်မေ့ကြလော့။ အနည်းငယ်ကို စိုက်ပျိုးသောသူသည် အနည်းငယ်သာ ရိတ်သိမ်းရလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း များစွာစိုက်ပျိုးသောသူသည် များစွာရိတ်သိမ်းရလိမ့်မည်။⁷ လူတိုင်းသည် မိမိစိတ်နှလုံးထဲ၌ ပေးလှူရန်ဆုံးဖြတ်သည့်အတိုင်း ပေးလှူရမည်။ လူတစ်ယောက်သည် နှမြောသောစိတ်နှင့်မလှူရ။ လူတစ်ယောက်သည် သူ့အား အတင်းအဓမ္မဖြင့် ပေးစေသည်ဟု ထင်မှတ်လျှင်သူသည် မပေးလှူရ။ မိမိစိတ်စေတနာဆန္ဒအလျောက် ဝမ်းမြောက်စွာ ပေးလှူသောသူကို ဘုရားသခင်နှစ်သက်တော်မူ၏။⁸ ဘုရားသခင်သည် သင်တို့လိုအပ်သည် ထက်ပို၍ များသောကောင်းချီးမင်္ဂလာများကို ပေးတော်မူမည်။ ထိုနောက် သင်တို့သည် ခပ်သိမ်းသောအရာတို့ကို ကြွယ်ဝပြည့်စုံစွာ အစဉ်မပြတ်ရှိကြလိမ့်မည်။ သင်တို့သည်လည်း ကောင်းသောအမှုရှိသမျှတို့၌ လုံလောက်စွာ ပေးလှူနိုင်ကြလိမ့်မည်။⁹ ကျမ်းစာ၌လာသည်မှာ၊

“သူသည် ဆင်းရဲသောသူတို့အား ရက်ရောစွာ ပေးလှူပြီး သူ၏ကြင်နာခြင်းသည် ထာဝရအစဉ်မပြတ် ဆက်လက်၍ တည်ရှိပါလိမ့်မည်။”

ဆာလံ 112:9

¹⁰ ဘုရားသခင်သည် စိုက်ပျိုးလျှက်ရှိသောသူတို့အား မျိုးစေ့ကို ပေးသောသူဖြစ်၏။ သူသည် အစားအစာအတွက် မုန့်ကို ပေးတော်မူ၏။ ထိုနည်းတူ ဘုရားသခင်သည် သင်တို့အား ဝိညာဉ်ပကတိ မျိုးစေ့ကိုပေး၍ ကြီးထွားစေတော်မူလိမ့်မည်။ သူသည် ကြီးမားသောရိတ်သိမ်းခြင်း

ကို သင်၏ကောင်းမြတ်ခြင်းအားဖြင့် ပြုတော်မူလိမ့်မည်။¹¹ သင်တို့သည် အစဉ်အမြဲရက်ရောစွာ ပေးကမ်းနိုင်မည်အကြောင်း ဘုရားသခင်သည် သင်တို့အား အရာရာ၌ ကြွယ်ဝချမ်းသာစေတော်မူလိမ့်မည်။ ငါတို့အားဖြင့် သင်တို့၏ ပေးလှူခြင်းသည် လူတို့အား ဘုရားသခင်၏ ကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်းစရာအကြောင်း ဖြစ်စေလိမ့်မည်။¹² ဤအမှုအရာကို ဆောင်ရွက်ခြင်းအားဖြင့် သင်တို့သည် ဘုရားသခင်၏လူတို့လိုအပ်သောအရာများကို ကူညီကြသည်သာမက လူတို့သည် ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ကို လည်း သာ၍ ချီးမွမ်းစရာအကြောင်း ဖြစ်စေလိမ့်မည်။¹³ သင်တို့ပြုသော ဤအမှုဆောင်ခြင်းသည် သင်တို့၏ယုံကြည်ခြင်းကိုသက်သေထူရစေ၏။ ဤအမှုအရာအားဖြင့် လူတို့သည် ဘုရားသခင်အား ချီးမွမ်းကြလိမ့်မည်။ သင်တို့သည် ယုံကြည်သည်ဟုဆိုသော ဝေဒလိတရားတော်တည်းဟူသော ခရစ်တော်၏ဝေဒလိတရားတော်ကို သင်တို့သည် နာခံလိုက်လျှောက်သောကြောင့် သင်တို့သည် ဘုရားသခင်ကို ချီးမွမ်းကြလိမ့်မည်။ သင်တို့သည် ထိုသူတို့နှင့်သော်လည်းကောင်း၊ လူအပေါင်းတို့နှင့်သော်လည်းကောင်း ရက်ရောစွာ ဝေမျှပေးကမ်းစွန့်ကြဲသောကြောင့် လူတို့သည် ဘုရားသခင်ကို ချီးမွမ်းကြလိမ့်မည်။¹⁴ သူတို့သည် ဆုတောင်းသောအခါ သင်တို့နှင့်အတူ ရှိနေကြရန် အလိုဆန္ဒရှိကြလိမ့်မည်။ ဘုရားသခင်သည် သင်တို့အား ပေးတော်မူသည့်ကြီး မားလှသော ကျေးဇူးတော်ကြောင့် သူတို့သည် ဤအရာကိုခံစားကြရလိမ့်မည်။¹⁵ ပြော၍မကုန်နိုင် လောက်အောင် အလွန်အံ့ဩဖွယ်ကောင်းသောကျေးဇူးတော်၏ဆုကျေးဇူးကို ချီးမွမ်းခြင်းရှိစေသော။

ဝေါလုသည် မိမိအမှုတော်ကို အကာအကွယ်ပြုခြင်း

10 ငါသည် ဝေါလုဖြစ်၏။ ငါသည် သင်တို့ကို တောင်းပန်၏။ ငါသည် သင်တို့အား ခရစ်တော်၏နူးညံ့သိမ်မွေ့ခြင်းနှင့် ကြင်နာခြင်း

ဖြင့် တောင်းပန်၏။ ငါသည် သင်တို့နှင့်အတူရှိသောအခါ ငါသည် နိမ့်ချခြင်းရှိ၍ ငါသည် အဝေး၌ရှိသောအခါ ရဲရင့်ခြင်းရှိသည်ဟု အချို့သောသူတို့က ပြောဆိုကြ၏။² ငါတို့သည် လောကီပုံသဏ္ဍာန်ကိုဆောင်၍ အသက်ရှင်ကြသည်ဟု အချို့သောသူတို့က ထင်မှတ်ကြ၏။ ငါသည် ရောက်လာသောအခါ ထိုသူတို့ကို အလွန်ရဲရင့်စွာ ဆန့်ကျင်မည်ဟု ငါအကြံရှိ၏။ သင်တို့နှင့်ရှိသောအခါ ငါကြံစည်သောရဲရင့်ခြင်း အတိုင်း အသုံးပြုရန် လိုအပ်လိမ့်မည်မဟုတ်ကြောင်း ငါတောင်းပန်၏။³ ငါတို့သည် ဤလောက၌ အသက်ရှင် နေကြသော်လည်း ငါတို့သည် လောကီသားတို့ တိုက်လှန်သောနည်းအတိုင်း တိုက်လှန်ခြင်းမပြုကြ။⁴ ငါတို့သည် လောကီသားတို့ သုံးသောလက်နက်နှင့် ကွဲပြားခြားနားသော လက်နက်များဖြင့် စစ်တိုက်ကြ၏။ ငါတို့၏လက်နက်များသည် ဘုရားသခင်ထံမှ လာသောတန်ခိုးတော်ဖြစ်၏။ ဤလက်နက်များသည် ရန်သူတို့၏အားကြီးခိုင်ခံ့သောနေရာများကို ဖျက်စီးဖြိုဖျက်နိုင်၏။ ငါတို့သည် လူတို့၏ငြင်းခုံခြင်းများကို ဖျက်ဆီးကြ၏။⁵ ငါတို့သည် ဘုရားသခင်ကို သိကျွမ်းခြင်းပညာကို ဆန့်ကျင်၍ ဆီးတားသောမာန်မာန်ရှိသမျှတို့ကို ဖျက်ဆီးကြ။ ငါတို့သည် ခပ်သိမ်းသောစိတ်တို့ကို သိမ်းပိုက်ကြ၍ ထိုအရာများကို စွန့်လွှတ်စေလျက် ခရစ်တော်ကို နာခံစေကြ၏။⁶ ငါတို့သည် ထိုသို့နားမထောင်သောသူအပေါင်းတို့ကို အပြစ်ဒဏ်ပေးရန်အဆင်သင့်ရှိကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ ရှေးဦးစွာ၌ သင်တို့သည် အပြည့်အဝနားထောင်ကြရန် ငါတို့အလိုရှိကြ၏။

⁷ သင်တို့ရှေ့၌ အမှန်တကယ်ဖြစ်သောအရာများကို သင်တို့သည် ကြည့်ရှုရမည်။ လူတစ်ယောက်သည် ခရစ်တော်ကို အမှန်စင်စစ်ပိုင်ဆိုင်ထားပြီးဟု ထင်မှတ်လျှင် ထိုသူနည်းတူ ငါတို့သည်လည်း ခရစ်တော်ကို ပိုင်ဆိုင်ပြီးဖြစ်ကြောင်းကို ထိုသူသည် ဆင်ခြင်သိမှတ်စေ။⁸ သခင်ဘုရားသည် ငါတို့ကို ပေးတော်မူသော အခွင့်အာဏာအကြောင်းကို ငါတို့သည် ပို၍ဝါ

ကြားကြသည်မှာ မှန်ကန်ပါ၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့ကို နာကျင်စေခြင်းငှါမဟုတ်။ သင်တို့ကို ခွန်အားနှင့်ပြည့်စုံစေခြင်းငှါ သူသည် ထိုတန်ခိုး တော်ကို ငါတို့အား အပ်ပေးတော်မူ၏။ ထို ကြောင့် ငါတို့ပြုသောဝါကြွား ခြင်းကြောင့် ငါ သည် ရှက်ကြောက်ခြင်းမရှိ။ ⁹ ငါရေးသောစာ များဖြင့် သင်တို့ကို ခြိမ်းခြောက်စေခြင်းငှါ ငါ ကြိုးစားနေသည်ဟု သင်တို့ထင်မှတ်စေခြင်းငှါ ငါအလိုမရှိ။ ¹⁰ “ပေါလုရေးသောစာများသည် အာဏာနှင့်ပြည့်၍ အရေးကြီး၏။ သို့သော် လည်း၊ သူသည် ငါတို့နှင့်အတူရှိသောအခါ သူ သည် အားနည်းလျက်ရှိ၏။ သူ၏ဟောပြော သွန်သင်ခြင်းတို့သည်လည်း ဘာမျှမဟုတ်။ အ ချည်းနီးသာ ဖြစ်သည်” ဟုအချို့သောသူတို့က ပြောဆိုကြ၏။ ¹¹ သို့သော်လည်း၊ ငါတို့သည် ထိုနေရာ၌ သင်တို့နှင့်အတူရှိကြသောအခါ ငါ တို့၏စာများ၌ ဖော်ပြသောအာဏာအတိုင်း ငါတို့သည် ထင်ရှားစေကြလိမ့်မည်အကြောင်း ကို ထိုသူတို့သည် ဆင်ခြင်သိမှတ်စေ။

¹² သူတို့သည်အလွန်အရေးကြီးသောသူများ ဖြစ်ကြသည်ဟု ထင်မှတ်ကြသောသူတို့နှင့်ရော နှော၍ တူညီသောအုပ်စုထဲတွင် ကိုယ်ကိုယ် ထည့်သွင်းရန် ငါတို့သည် ရဲဝံ့ခြင်းမရှိကြ။ ငါတို့ သည် သူတို့နှင့် ကိုယ်ကိုယ် နှိုင်းယှဉ်ခြင်းမရှိ။ သူတို့သည် ကိုယ်ကိုယ်သာ တိုင်းထွာကြ၍ သူတို့ဖြစ်သည်အတိုင်း သူတို့သည် ကိုယ်ကို ကိုယ်တရားစီရင်ကြ၏။ သူတို့သည် အဘယ်အ ရာမျှ မသိကြသည်ကို ဤအရာများအားဖြင့် ထင်ရှား၏။ ¹³ သို့သော်လည်း၊ ငါတို့အား ဆောင်ရွက်ရန် ပေးသောအရာများအားဖြင့် ငါ တို့သည် ဝါကြွားလိမ့်မည်မဟုတ်။ ဘုရားသခင် သည် ငါတို့အား အပ်ပေးတော်မူသောအမှုတို့ ၌ ငါတို့၏ဝါကြွားခြင်းသည် အကန့်အသတ်ရှိ လိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း၊ ဤအမှုမှာ ငါတို့ပြု သောအမှုသည် ငါတို့နှင့်အတူ အလုပ်လုပ်ခြင်း ကို ညွှန်ပြတော်မူ၏။ ¹⁴ ငါတို့သည် ဝါကြွားခြင်း အလျင်းမရှိ။ ငါတို့သည် သင်တို့ထံသို့ရောက် လာ ဖူးခြင်းမရှိခဲ့လျှင် ငါတို့သည် ဝါကြွားခြင်း

ရှိလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း၊ ငါတို့သည် သင်တို့ ထံသို့ ရောက်ခဲ့ပြီးဖြစ်၏။ ငါတို့သည် ခရစ် တော်၏ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းနှင့် အတူ သင်တို့ထံသို့ ရောက်ခဲ့ကြပြီးဖြစ်၏။ ¹⁵ ငါ တို့၏အမှုအရာဖြစ်သောအလုပ်များအားဖြင့် ငါ တို့၏ဝါကြွားခြင်းကို ငါတို့သည် အကန့်အသတ် ထားကြ၏။ အခြားသောသူတို့ ပြုသောအမှု အရာတို့၌ ဝါကြွားရန် ငါတို့သည် အလိုမရှိ။ သင်တို့၏ယုံကြည်ခြင်းသည် ဆက်လက်၍ ကြီး ထွားလိမ့်မည်ဟု ငါတို့ယုံကြည်ကြ၏။ ငါတို့၏ အလုပ်သည် ပို၍ကျယ်ဝန်းပြီး ကြီးထွားလာရန် သင်တို့သည် ကူညီကြလိမ့်မည်ဟု ငါတို့မျှော် လင့်လျက်ရှိကြ၏။ ¹⁶ သင်တို့ဝမ်းမြောက်ဖွယ် ရာသတင်းကောင်းကို ဟောပြောရန် ငါတို့အ လိုရှိကြ၏။ အခြားသောသူတို့၏နယ်ပယ်တွင် အခြားသောသူတို့၏အဆင်သင့် လုပ်ဆောင် ပြီးဖြစ်သောအကြောင်းအရာများကို ဝါကြွား ရန်ငါတို့သည် အလိုမရှိ။ ¹⁷ သို့သော်လည်း၊ “ဝါကြွားသောသူမည်သည်ကား သခင်ဘုရား ၌သာ ဝါကြွားစေ။”* ¹⁸ လူတစ်ယောက်သည် မိမိကိုယ်ကိုကောင်းသည်ဟု ဖော်ထုတ်ပြောဆို သောကြောင့် သူသည် လက်ခံသည်မဟုတ်။ သို့ရာတွင် အဘယ်သူမဆို သခင်ဘုရားက ကောင်းသည်ဟု ဖော်ထုတ်ပြောဆိုတော်မူ သောသူသည် လက်ခံခြင်းကိုခံရ၏။

ပေါလုနှင့်မှားယွင်းသောတမန်တော်များ

11 သေးငယ်သောငါ၏ မိုက်မဲခြင်းကိုပင် လျှင် သင်တို့သည် စိတ်ရှည်စွာ သည်းခံ ကြရန် ငါအလိုရှိ၏။ သို့သော်လည်း သင်တို့ သည် ငါ၌ စိတ်ရှည်သည်းခံခြင်းရှိကြပြီဖြစ်၏။ ² ငါသည် သင်တို့အတွက် စိုးရိမ်သောစိတ်ရှိ၏။ ဤစိုးရိမ်ခြင်းစိတ်သည် ဘုရားသခင်ထံတော် မှ လာသောစိုးရိမ်ခြင်းစိတ်ဖြစ်၏။ ငါသည်သင် တို့ကို ခရစ်တော်အား ဆက်သရန် ဂတိသစ္စာ ရှိ၏။ ခရစ်တော်သာလျှင် သင်တို့၏တစ်ပါး တည်းသောခင်ပွန်း ဖြစ်ရမည်။ ငါသည် သင်တို့

“ဝါကြွားသောသူ ... ဝါကြွားစေ။” ယေရမိ 9:24

အား ခရစ်တော်၏ဖြူစင်သောသတို့သမီးဖြစ်
 ပို့ရန် အလိုရှိ၏။³ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့၏စစ်
 မှန်ခြင်းနှင့် ဖြူစင်စွာ ခရစ်တော်နောက်တော်
 ကို လိုက်ခြင်းမှ သင်တို့သည် လမ်းလွဲသွားမည်
 ကို ငါစိုးရိမ်၏။ ဝေသည် မြေ၏ပရိယာယ်အား
 ဖြင့် လှည့်စားခြင်းကိုခံခဲ့ရသည် နည်းတူ၍ အ
 ရာသည် ဖြစ်ပျက်စရာအကြောင်းရှိ၏။⁴ သင်တို့
 အား ငါတို့ဟောပြောသောအရာများနှင့် ကွဲ
 ပြားခြားနားသော ယေဂျူ၏အကြောင်းများကို
 ဟောပြောရန် သင်တို့ထံသို့ ရောက်လာသမျှ
 သောသူတို့၌ သင်တို့သည် အလွန်စိတ်ရှည်
 သည်းခံခြင်းရှိကြ၏။ သင်တို့ထံသို့ ငါတို့ဟော
 ပြောသောအရာများနှင့် ကွဲပြားခြားနားသော
 ဝိညာဉ်တစ်ပါး သို့မဟုတ် ဝေဂေလိတစ်ပါးကို
 ခံယူလက်ခံရန်သင်တို့သည် ဆန္ဒရှိကြ၏။ ထို့
 ကြောင့် သင်တို့သည်လည်းဘဲ ငါတို့နှင့်အတူ
 စိတ်ရှည်သည်းခံခြင်းရှိရမည်။

⁵“ထိုကြီးမားသော တမန်တော်တို့”သည်
 ငါထက်သာ၍ ကောင်းမွန်မည်ဟု ငါသည် အ
 လျှင်းမထင်မှတ်။⁶ ငါသည် သင်ယူလေ့ကျင့်
 ခြင်းကိုခံယူပြီး ဟောပြောသောသူတစ်ယောက်
 မဟုတ်။ သို့သော်လည်း ငါသည် အမှန်ပညာရှိ
 ၏။ ငါတို့သည် ဤအရာကို သင်တို့အား နည်း
 လမ်းအစုံဖြင့် ထင်ရှားစွာ ဖော်ပြကြ၏။

⁷ ငါသည် အဖိုးအခကို မယူဘဲဘုရားသခင်
 ၏ဝမ်းမြောက်ဖွယ်ရာသတင်းကောင်းကို သင်
 တို့အား ဟောပြော၏။ သင်တို့ကို ချီးမြှောက်
 ခြင်းငှါ ငါသည် ကိုယ်ကိုယ် နှိမ့်ချလျှက်ရှိ၏။
 ထိုအရာသည် မှားယွင်းသည်ဟု သင်တို့ထင်
 မှတ်ကြပါသလော။

⁸ ငါသည်အဖိုးအခကို အခြားအသင်းတော်
 များထံမှခံယူ၏။ ငါသည် သင်တို့အမှုကိုဆောင်
 ရွက်စေနိုင်ရန် သူတို့၏ငွေကိုယူရ၏။⁹ ငါသည်
 သင်တို့နှင့်အတူ ရှိနေခဲ့စဉ် တစ်စုံတစ်ခုလိုအပ်
 သည်ရှိခဲ့သော် ငါသည် သင်တို့တွင် မည်သူကို
 မျှ ဒုက္ခပေး။ မာကေဒေါနိုပြည်မှ ရောက်လာ
 ခဲ့သောညီအစ်ကိုတို့သည် ငါလိုအပ်သမျှသော
 အရာအားလုံးတို့ကို ငါ့အား ပေး၏။ သင်တို့

သည် ငါ့အတွက် အနှောင့်အယှက်ဖြစ်စေခြင်း
 ငှါ ငါသည် မည်သည့်နည်းဖြင့်မဆိုခွင့်မပြု။ ငါ
 သည် သင်တို့အတွက် အနှောင့်အယှက်ဖြစ်
 လိမ့်မည်မဟုတ်။¹⁰ အခါယပြည်၌ရှိသောသူတို့
 တွင် မည်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်ကမျှ ထိုအ
 ကြောင်း၌ ဝါကြွားခြင်းမှ ငါ့ကို ဆီးတားကြ
 လိမ့်မည်မဟုတ်။ ခရစ်တော်၏သမ္မာတရား
 သည် ငါ့အထံ၌ရှိသောကြောင့် ဤအရာကို ငါ
 ဆို၏။¹¹ အဘယ်ကြောင့် ငါသည် သင်တို့ကို
 မနှောင့်အယှက်သနည်း။ ငါသည် သင်တို့ကို
 မချစ်သောကြောင့်ဖြစ်သည်ဟု သင်တို့ထင်မှတ်
 ကြပါသလော။ ထိုသို့မဟုတ်ပါ။ သင်တို့ကို ငါ
 ချစ်သည်အကြောင်း ဘုရားသခင်သိတော်မူ
 ၏။¹² မှားယွင်းသောတမန်တော်တို့သည် ဝါ
 ကြွားစရာအကြောင်းရှိခြင်းငှါ ငါ့အလိုမရှိသော
 ကြောင့် ငါပြုလျက်ရှိသောအမှုအရာတို့ကို ငါ
 သည် ဆက်လက်၍ ပြုပါလိမ့်မည်။ သူတို့၏အမှု
 အရာသည် ငါတို့၏အမှုအရာနှင့်ညီမျှသည်ဟု
 ဝါကြွားရန် အခွင့်အရေးကို သူတို့အလိုရှိကြ၏။
¹³ ဤသူတို့သည် စစ်မှန်သော တမန်တော်
 မဟုတ်။ သူတို့သည် မုသာစကားကို ပြောသော
 အမူဆောင်သူများဖြစ်ကြ၏။ လူတို့သည် သူတို့
 ကို ခရစ်တော်၏တမန်တော်ဖြစ်ကြသည် ဟု
 ထင်မှတ်လာကြရန် သူတို့သည် သူတို့ကို သူတို့
 ပြောင်းလဲစေ၍ အယောင်ဆောင်တတ်ကြ၏။
¹⁴ ထိုအရာသည် ငါတို့ကို အံ့သြခြင်းမဖြစ်စေပါ။
 စာတန်သည်ပင်လျှင် လင်းသောကောင်းကင်
 တမန် *ဖြစ်အယောင်ဆောင်တတ်၏။¹⁵ စာတန်
 ၏အစကိုခံသောကျွန်တို့သည် ဖြောင့်မတ်ခြင်း
 တရားကို ဟောပြောသောတမန်တော်နည်းတူ
 ယောင်ဆောင်ကြလျှင် ငါတို့သည် အံ့သြခြင်း
 မရှိ။ သို့သော်လည်း၊ အဆုံး၌ ထိုသူတို့သည်
 သူတို့လုပ်ဆောင်သောအရာများအတွက် အ
 ပြစ်ဒဏ်ကို ခံရကြလိမ့်မည်။

လင်းသောကောင်းကင်တမန် ဘုရားသခင်ထံတော်မှ
 ကောင်းကင်တမန်။ စာတန်သည် လူတို့ကို ရူးအစေပြီး
 သူတို့ ဘုရားသခင်ထံတော်မှဖြစ်သည်ဟု ထင်ကြ၏။

ပေါလုသည် မိမိဒုက္ခဆင်းရဲခြင်းအကြောင်း ကို ပြောပြခြင်း

¹⁶ ငါသည် သင်တို့အား တစ်ဖန်ဆိုသည်မှာ ငါသည် လိမ်လည်လှည့်ဖြားတတ်သောအရူး တစ်ယောက်ဖြစ်သည်ဟု အဘယ်သူမျှမထင်စေနှင့်။ သို့သော်လည်း ငါသည် အနည်းငယ်ကိုသာ ဝါကြွားစေခြင်းငှါ သင်တို့သည် ငါကို ရူးသောသူတစ်ယောက်ဖြစ်သည်ဟု ထင်မှတ်လျှင် သင်တို့သည် ရူးသောသူတစ်ယောက်ကို လက်ခံသကဲ့သို့ ငါ့ကို လက်ခံကြလော့။ ¹⁷ ငါသည် ဝါကြွားလျက်ရှိ၏။ အကြောင်းမူကား ငါ့ကိုယ်ကို ယုံကြည်စိတ်ချလျက်ရှိ၏။ သို့သော်လည်း သခင်ဘုရားသည် ငါ့အား ပြောစေလိုသည့်အတိုင်းငါမပြော။ ငါသည် ရူးသောသူတစ်ယောက်ကဲ့သို့ ဝါကြွားလျက်ရှိ၏။ ¹⁸ မြောက်မြားစွာသောလူတို့သည် ဤလောက၌ရှိသော သူတို့၏အသက်တာများအားဖြင့် ဝါကြွားလျက်ရှိကြ၏။ ထိုကြောင့် ငါသည်လည်း ဝါကြွားလျက်ရှိ၏။ ¹⁹ သင်တို့သည် အသိပညာဖြင့် ပြည့်စုံသောသူ ဖြစ်ကြ၏။ ထိုကြောင့် သင်တို့သည် ရူးသောသူတို့နှင့် ဝမ်းမြောက်စွာ စိတ်ရှည်သည်းခံခြင်းရှိကြလိမ့်မည်။ ²⁰ သင်တို့သည် စိတ်ရှည်သည်းခံခြင်း ရှိကြလိမ့်မည်ကို ငါသိ၏။ အကြောင်းမူကား၊ သင်တို့အား ကျွန်ုပ်ပြုသောသူ (သို့မဟုတ်) သင်တို့ကို သွေးစုပ်ချယ်လယ်သော သူတို့ကိုပင် သင်တို့သည် သည်းခံကြ၏။ သင်တို့ကို အပေါ်စီးသောသူ၊ သူတို့သည် သင်တို့ထက်သာ၍ ကောင်းမွန်သည် ဟုထင်မှတ်သောသူနှင့် သင်တို့၏မျက်နှာကို ရိုက်ပုတ်သောသူတို့ပေါ်၌ သင်တို့သည် သည်းခံကြ၏။ ²¹ ဤအရာကို ပြောခြင်းသည် ငါ့အတွက် ရှက်ဖွယ်ရာဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း၊ ထိုအရာများကို သင်တို့၌ ပြုရန်ငါတို့သည် အလွန်“အားနည်း” လျက်ရှိခဲ့ကြ၏။ သို့သော်လည်း၊ မည်သူမဆို ဝါကြွားရန် လုံလောက်စွာ ရဲရင့်ခြင်းရှိလျှင်၊ ငါသည်လည်း ရဲရင့်ခြင်းနှင့် ဝါကြွားခြင်းရှိလိမ့်မည်။ ငါသည် အရူးတစ်ယောက်ကဲ့သို့ ပြောဆိုနေ၏။ ²² ထိုသူတို့သည် ဟေဗြဲလူဖြစ်ကြပါသလော။ ငါသည်

လည်း ဖြစ်၏။ သူတို့သည် ကွသရေလူဖြစ်ကြပါသလော။ ငါသည်လည်းဖြစ်၏။ သူတို့သည် အာဗြဟံအမျိုးအနွယ်မှ ဖြစ်ကြပါသလော။ ငါသည်လည်းဖြစ်၏။ ²³ ထိုသူတို့သည် ခရစ်တော်၏အမှုတော်ကို ဆောင်ရွက်ကြပါသလော။ ငါသည် ကိုယ်တော်အတွက်သာ၍ အမှုတော်ဆောင်လျက်ရှိ၏။ ငါသည် ဤကဲ့သို့ ပြောဆိုရန် ရူးသွပ်လျက်ရှိ၏။ ငါသည် ထိုသူတို့လုပ်ဆောင်သည်ထက် အလွန် များစွာလုပ်ဆောင်လျက်ရှိ၏။ ငါသည် မကြာခဏထောင်ထဲသို့ ထည့်သွင်းခြင်းကိုခံခဲ့ရပြီ။ ငါသည် ရိုက်ပုတ်ခြင်း ထက်ပို၍ နာကျင်ခဲ့ရပြီ။ ငါသည် ကြိမ်ဖန်များစွာ သေလုနီးဖြစ်ခဲ့ရပြီ။ ²⁴ ငါ့ကြိမ်မြောက်အောင်ယုဒလူတို့သည် ငါ့ကို သူတို့၏အပြစ်ဒဏ်ဖြစ်သော သားရေကြိုးနှင့် သုံးဆယ်ကိုးကြိမ်ရိုက်ခြင်းကိုခံရ၏။ ²⁵ ငါသည် သုံးကြိမ်မြောက် အောင်ကြိမ်လုံးနှင့် ရိုက်ခြင်းကိုခံရ၏။ ငါသည် သေလုနီးပါးဖြစ်အောင် ကျောက်ခဲနှင့် ပစ်ခြင်းကို တစ်ကြိမ်ခံရ၏။ ငါသည် သင်္ဘောပျက်ထဲတွင် သုံးကြိမ်ရှိခဲ့၏။ ထိုအထဲတွင် တစ်ကြိမ်၌ ငါသည် တစ်ညနှင့် တစ်နေ့ပတ်လုံး ပင်လယ်ထဲမှာ နေရ၏။ ²⁶ ငါသည် ကြိမ်ဖန်များစွာ ခရီးပြု၏။ ငါသည် မြစ်ကိုကူးသောဘေး၊ ဓါးပြတိုက်သောဘေး၊ ငါ့လူမျိုးချင်းဖြစ်သောလူတို့ (ယုဒလူမျိုး) နှင့် ယုဒလူမဟုတ်သောလူတို့မှစသည်တို့၏ အန္တရာယ်များကို ကြုံတွေ့ခဲ့ရ၏။ ငါသည် မြို့ကြီးများ၊ လူသူမနေသောနေရာများ၊ ပင်လယ်ပြင်စသည်တို့၌လည်း ဘေးအန္တရာယ်များကို ရင်ဆိုင်ခဲ့ရ၏။ သူတို့သည် ညီအစ်ကိုများဖြစ်ကြသည် ဟုဆို၏။ သို့သော်လည်း၊ ညီအစ်ကိုအစစ်အမှန်မဟုတ်ကြသူများနှင့် လည်း ဘေးအန္တရာယ်ကို တွေ့ကြုံခဲ့ရ၏။ ²⁷ ငါသည် ကြမ်းတမ်း၍ ပင်ပန်းသော အလုပ်များကို ပြုလုပ်ခဲ့၏။ ငါသည် ကြိမ်ဖန်များစွာ မအိပ်နိုင်ခဲ့။ ငါသည် အစာဝတ်မှုတ်ခြင်း၊ ရေဝတ်ခြင်းကို ခံရ၏။ ငါသည် ကြိမ်ဖန်များစွာ အစားအစာ ပြတ်လျက်ရှိ၏။ ငါသည် အအေးဒဏ်ကိုခံရသော်လည်း ဝတ်စရာအဝတ်မရှိ။ ²⁸ ခက်ခဲ

သောအခြားပြဿနာများစွာ ရှိပါသေး၏။ ထိုအထဲတွင် ငါသည် အသင်းတော်အားလုံးတို့ကို ကြည့်ရှုစောင့်ရှောက်ပြုစု၏။ ငါသည် သူတို့အတွက် နေ့စဉ်နေ့တိုင်းစိတ်ပူပန်ခြင်း၊ စိုးရိမ်ခြင်းရှိ၏။²⁹ အခြားသောသူသည် အားနည်းလျှက်ရှိသောအခါတိုင်း၌ ငါသည် ဝမ်းနည်း၏။ အခြားသောသူသည် အပြစ်သွေးဆောင်ခြင်းသို့ ပို့ဆောင်ခြင်းကိုခံရသောအခါ ငါ့အတွင်းထဲ၌ ဒေါသနှင့်လောင်ကျွမ်း၏။

³⁰ငါသည် ဝါကြွားရလျှင်ငါ့ကိုအားနည်းခြင်းအကြောင်းကို ဖော်ပြသောအရာများတို့၌ ငါသည် ဝါကြွားလိမ့်မည်။³¹ ငါသည် လိမ်ညာ၍ မဟုတ်မမှန်သော မုသာစကားမပြောသည်ကို ဘုရားသခင်သိတော်မူ၏။ သူသည် ဘုရားသခင်ဖြစ်တော်မူ၍ သခင်ယေရှုခရစ်တော်၏ ခမည်းတော်လည်း ဖြစ်တော်မူ၏။ သူ၌ထာဝရချီးမွမ်းခြင်းရှိစေသော။³² ငါသည် ဒမာသက်မြို့၌ရှိနေစဉ် အရေတမင်းကြီး၏မြို့ဝန်သည် ငါ့ကို ဖမ်းဆီးရန် အလိုရှိခဲ့၏။ ထို့ကြောင့်သူသည် မြို့တွင်းနေရာအနံ့အစောင့်အကြပ်များကို ချထားလေ၏။³³ သို့သော်လည်း၊ အချို့သောမိတ်ဆွေများသည် ငါ့ကို တောင်းတစ်ခုထဲ၌ ထည့်ကြ၏။ ထိုနောက် သူတို့သည် ထိုတောင်းကို မြို့ရိုး၏အပေါက်တစ်ခုထဲသို့ ထည့်၍ ငါ့အား အောက်သို့ လျော့ချလိုက်ကြ၏။ ထို့ကြောင့် ငါသည် ထိုမြို့ဝန်လက်မှ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်ခဲ့ရ၏။

ပေါလု၏အသက်တာ၌ အထူးကောင်းချီးမင်္ဂလာတစ်ခု

12 ငါသည် ဆက်လက်၍ ဝါကြွားရပါမည်။ ထိုအရာသည် ကူညီမှုကိုမပေး။ သို့သော်လည်း၊ ယခုတွင် ငါသည် သခင်ဘုရားထံတော်မှ ရရှိသော ဂူပါရုံနှင့် ဗျာဒိတ်တော်များအကြောင်းကို ပြောမည်။² တတိယကောင်းကင်သို့ ခရစ်တော်၌ ချီဆောင်ခြင်းကိုခံရသောသူတစ်ယောက်* ကို ငါသိ၏။ ထိုအရာသည် ကုန်လွန်ခဲ့ပြီးသောတစ်ဆယ်လေးနှစ်က ဖြစ်ပျက်ခဲ့၏။ ထိုသူသည် မိမိကိုယ်ခန္ဓာ၌ဖြစ်သည် မဖြစ်သည်

ကိုငါမသိ။ သို့သော်လည်း ဘုရားခင်သိတော်မူ၏။³⁻⁴ ထိုသူသည် ပရဒီသုတုံသို့ ချီဆောင်ခြင်းခံရသည်ကို ငါသိ၏။ သို့သော်လည်း သူသည် သူ၏ကိုယ်ခန္ဓာထဲ၌ရှိသည် သို့မဟုတ်သူ၏ကိုယ်ခန္ဓာမှဝေးကွာသည်ကို ငါမသိ။ သို့သော်လည်း သူသည်ရှင်းပြရန် မတတ်နိုင်သောအရာများနှင့် လူမပြောအပ်မပြောနိုင်သောအရာများကို ကြားရ၏။

⁵ ငါသည် ထိုကဲ့သို့သောလူ၏အကြောင်း၌ ဝါကြွားလိမ့်မည်။ သို့သော်လည်း၊ ငါသည် ကိုယ်အကြောင်း၌ ဝါကြွားလိမ့်မည်မဟုတ်။ ငါ၏အားနည်းခြင်းအရာများ၌သာ ငါဝါကြွားလိမ့်မည်။

⁶ သို့သော်လည်း၊ ငါသည် ကိုယ်အကြောင်း၌ ဝါကြွားလျှင် ငါသည် သမ္မာတရားကိုတော့ပြောသောကြောင့် သူ့ရူးတစ်ယောက်မဖြစ်နိုင်။ သို့သော်လည်း ငါသည် ကိုယ်အကြောင်း၌ ဝါကြွားလိမ့်မည်မဟုတ်။ အကြောင်းမူကား၊ လူတို့သည် ငါ့ကို မြင်သည်ထက်ကို ကြားသည်ထက်ငါ့ကို သာ၍ထင်မှတ်ကြရန် ငါအလိုမရှိသောကြောင့် ဖြစ်၏။

⁷ သို့သော်လည်း၊ ငါ့အား ထင်ရှားစေသည့် အံ့ဩဖွယ်သောအရာများ၌ ငါသည် ဝါကြွားလျှက် မာန်မာနထောင်လွှားခြင်းမပြု။ ထို့ကြောင့် နာကျင်စေသောခက်ခဲမှုပြဿနာ* ကို ငါ၌အပ်ပေးတော်မူ၏။ ထိုပြဿနာသည် စာတန်၏တမန်မှဖြစ်၏။ ထိုအရာသည် ငါ့ကို ရိုက်နှက်ရန်နှင့် အလွန်မာန်မာနထောင်လွှားခြင်းမှ ဆီးတားရန် စေလွှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်၏။⁸ ဤပြဿနာကို ငါထံမှခွာ၍ အဝေးသို့ ယူသွားရန် ငါသည် သခင်ဘုရားကို သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်ဆုတောင်း၏။⁹ သို့သော်လည်း၊ သခင်ဘုရားက ငါ့အား “ငါ့ကျေးဇူးသည် သင့်အတွက် လုံလောက်လျှက်ရှိ၏။ သင့်သည် အားနည်းသော

လူတစ်ယောက် အခန်းကြီး 12:2-5 တွင် ပေါလုသည် သူ့ကိုယ်သူတတိယလူအနေဖြင့် ပြောဆိုကြောင်း ဖြစ်နိုင်ဖွယ်ရှိသည်။
နာကျင်စေသောခက်ခဲမှုပြဿနာ မူရင်းအဓိပ္ပါယ်မှာ ကိုယ်၌ စူးသောဆူး။

အခါ ငါ၏တန်ခိုးသည် သင်၏အထံ၌ စုံလင် လိမ့်မည်” ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ထို့ကြောင့် ငါ၏ အားနည်းခြင်း အမှုများ၌ ဝါကြွားရန် ငါသည် အလွန်ဝမ်းမြောက်လျက်ရှိ၏။ သို့ဖြစ်၍ ခရစ် တော်၏တန်ခိုးတော်သည် ငါ၏အထံ၌ အသက် ရှင်လိမ့်မည်။¹⁰ ထို့ကြောင့် ငါသည် အားနည်း ခြင်းရှိသောအခါ ငါသည် ဝမ်းမြောက်လျက်ရှိ ၏။ လူတို့သည် ငါ့အား ဆိုးသောအရာများကို ပြောသောအခါ ငါဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိ၏။ ငါ သည် ကြမ်းတမ်းခက်ခဲသောအချိန်များ၌ ရှိ သောအခါ ငါသည် ဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိ၏။ လူ တို့သည် ငါ့အား ဆိုးရွားစွာ ပြုမူဆက်ဆံသော အခါ ငါ၌ဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိ၏။ ငါသည် ဒုက္ခ များစွာခံရသောအခါ ငါသည် ဝမ်းမြောက် လျက်ရှိ၏။ ဤအရာအားလုံးတို့သည် ခရစ် တော်အတွက် ဖြစ်၏။ သို့ဖြစ်၍ ငါသည် ဤ အရာများအားဖြင့် ဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိ၏။ အ ကြောင်းမူကား၊ ငါသည် အားနည်းသောအခါ အမှန်စင်စစ်ခွန်အားနှင့်ပြည့်စုံ၏။

ကောသိန္ဒြေမြို့ရှိသောခရစ်ယာန်များအ တွက် ပေါလု၏မေတ္တာ

¹¹ ငါသည် အရှူးတစ်ယောက်ကဲ့သို့ ပြောဆို ခဲ့ပြီးဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း၊ သင်တို့သည် ထို အရာကို ငါ့အား ပြုစေကြ၏။ သင်တို့သည် ငါ့အကြောင်းကောင်းသောအရာများကို ပြော ဆိုကြရမည်သူများဖြစ်ကြ၏။ ငါသည် ဘာမျှ ထိုက်တန်ခြင်းမရှိသော်လည်း “ထိုကြီးမား သောတမန်တော်တို့သည်” ငါ့ထက်သာ၍ အ လျှင်းထိုက်တန်ခြင်းမရှိကြ။¹² ငါသည် သင်တို့ နှင့်အတူရှိသောအခါ ငါသည် တမန်တော်တစ် ပါးဖြစ်ကြောင်းကို သက်သေပြသောအရာများ တို့ကိုပြုခဲ့၏။ ငါသည် နိမိတ်လက္ခဏာများ၊ အံ့ဩဖွယ်ရာများနှင့် ထူးဆန်းသောတန်ခိုးများ ကိုပြုခဲ့၏။ ငါသည် အလွန်စိတ်ရှည်ခြင်း၊ သည်း ခံခြင်းဖြင့် ဤအရာတို့ကို ပြုခဲ့၏။¹³ ထို ကြောင့် အခြားသော အသင်းတော်များတို့ခံရသမျှ သောအရာခပ်သိမ်းတို့ကို သင်တို့သည်လည်း

ခံရကြ၏။ အရာတစ်ခုသာလျှင်ခြားနားခြင်း ရှိ၏။ ငါသည် သင်တို့ကို အနှောင့်အယှက်ပေး မည်မဟုတ်။ ဤအရာအတွက်ငါ့ကို ခွင့်လွှတ် ကြလော့။

¹⁴ ယခုတွင်ငါသည် သင်တို့ရှိရာသို့ တတိယ အကြိမ် အလည်အပတ်လာရန် အဆင်သင့်ဖြစ် ၏။ ငါသည် သင်တို့ကို နှောင့်ယှက်မည်ဟု အကြံမရှိ။ ငါသည် သင်တို့၌ရှိသောမည်သည့် အရာတစ်ခုကိုမျှ အလိုမရှိ။ ငါသည် သင်တို့ကို သာအလိုရှိ၏။ ကလေးတို့သည် သူတို့မိဘများ ကို ပေးဖို့ရန် မည်သည့်ပစ္စည်းကိုမျှ စုသိမ်းခြင်း မပြုသင့်။ မိဘတို့သည်သာလျှင် သူတို့၏က လေးများကို ပေးဖို့ရန် စုသိမ်းကြရ၏။¹⁵ ထို ကြောင့် ငါ၌ရှိသမျှသောအရာတို့ကို သင်တို့အ တွက် ပေးလှူခြင်း၌ ငါဝမ်းမြောက်၏။ ငါသည် သင်တို့အတွက် ကိုယ်ကိုယ်ပင်ပေးလှူဦးမည်။ ငါသည် သင်တို့ကို သာ၍ချစ်လျှင်သင်တို့သည် ငါ့ကို သာ၍နည်းစွာချစ် ကြလိမ့်မည်လော။

¹⁶ ငါသည် သင်တို့၌မနှောင့်ယှက်သည်မှာ ထင်ရှားလျက်ရှိ၏။ သို့သော်လည်း ငါသည် သင်တို့ကို ဖမ်းဆီးရန် မာယာပရိယာယ်ဖြင့် လှည့်စားခြင်းနှင့် မုသာပြောသည်ဟု သင်တို့ ထင်မှတ်ကြ၏။¹⁷ သင်တို့ထံသို့ ငါစေလွှတ် သောသူတစ်ယောက်ယောက်အားဖြင့် ငါသည် သင်တို့ကို လိမ်ညာလှည့်ဖြားခဲ့ပြီလော။ ငါသည် မလှည့်ဖြားခဲ့သည်ကို သင်တို့သိကြ၏။¹⁸ တိတု သည် သင်တို့ရှိရာသို့သွားရန် ငါတောင်းပန်ခဲ့ ၏။ အခြားသောညီအစ်ကို တစ်ယောက်ကို လည်း သူနှင့်အတူ ငါစေလွှတ်၏။ တိတုသည် သင်တို့ကို လိမ်လည်လှည့်ဖြားခြင်းမပြု။ သူ သည် လိမ်ညာခဲ့သလော။ ထိုသို့မလိမ်ညာခဲ့ ပါ။ တိတုနှင့်ငါသည် စိတ်သဘောထားခြင်းတူ ၍ ကျင့်ကြသည်ကို သင်တို့သိကြ၏။

¹⁹ ငါတို့သည် သင်တို့ရှေ့၌ ကိုယ်ကိုယ် အ ကွယ်အကာပြုကြသည်ဟု သင်တို့ထင်မှတ်ကြ သလော။ ငါတို့သည် ခရစ်တော်ကို ထောက်၍ ဘုရားသခင်ရှေ့တော်၌ ဤအရာများကို ပြော ဆိုကြ၏။ သင်တို့သည် ငါတို့ချစ်လှစွာသော

မိတ်ဆွေများဖြစ်ကြ၏။ ငါတို့ပြုသမျှသောအရာခပ်သိမ်းတို့သည် သင်တို့အား သာ၍ခွန်အားနှင့် ပြည့်စုံစေခြင်းငှါဖြစ်၏။ ²⁰ငါရောက်လာသောအခါ သင်တို့အား ငါဖြစ်စေလိုသည့်အတိုင်း သင်တို့ဖြစ်မလာကြသည်ကို ငါစိုးရိမ်ကြောက်ရွံ့နေသောကြောင့် ဤအရာကို ငါပြု၏။ ငါသည်လည်း သင်တို့အလိုရှိသည့်အတိုင်း ဖြစ်မလာနိုင်မည်ကို ငါစိုးရိမ်ကြောက်ရွံ့နေ၏။ သင်တို့အထံ၌ငြင်းခုံခြင်း၊ မနာလိုခြင်း၊ အမျက်ထွက်စိတ်ဆိုးခြင်း၊ အတ္တသဘောဖြင့် ရန်တွေ့ခြင်း၊ သူ့အသရေကို ရှုတ်ချပြောဆိုခြင်း၊ အတင်းအဖျင်းစကားပြောခြင်း၊ မာန်မာနထောင်လွှားခြင်း၊ ရှုပ်ထွေး၍ ကမောက်ကမဖြစ်ခြင်းများရှိမည်ကို ငါစိုးရိမ်ကြောက်ရွံ့နေ၏။ ²¹ငါသည် သင်တို့ထံသို့ တစ်ဖန်လာသောအခါ၊ ငါ၏ဘုရားသခင်သည် သင်တို့ရှေ့၌ ငါ့ကို နှိမ်ချတော်မူမည်အကြောင်းနှင့် သင်တို့တွင်အများသောသူတို့သည် ဒုစရိုက်အပြစ်ကို ပြုကြသဖြင့် ငါသည် ဝမ်းနည်းမည်အကြောင်း စိုးရိမ်ခြင်းရှိ၏။ သင်တို့အထံတွင် ညစ်ညူးသောအရာများ၊ မတရားသောမေထုန်၌မှီဝဲခြင်းမှ နောင်တမရသောသူတို့ကြောင့် ငါသည် ဝမ်းနည်းရ၏။

နောက်ဆုံးသတိပေးခြင်းနှင့် နှုတ်ဆက်ခြင်း

13 ငါသည် သင်တို့ထံသို့ တစ်ဖန် လာဦးမည်။ ထိုအချိန်သည် တတိယအကြိမ်ဖြစ်လိမ့်မည်။ “စွပ်စွဲမှုအားလုံးအတွက် သက်သေပြရန် သက်သေခံနှစ်ဦး သို့မဟုတ် သုံးဦးရှိရမည်ဖြစ်ကြောင်း သင်တို့အောက်မေ့ရမည်။”* ²ငါသည် သင်တို့နှင့်အတူ ဒုတိယအကြိမ်ရှိစဉ်အခါ ပြစ်မှားသောသူတို့ကို သတိပေးခဲ့၏။ ယခုတွင် ငါသည် သင်တို့နှင့်အတူ မနေသော်လည်း အခြားပြစ်မှားသောသူအားလုံးတို့ကို ငါသတိပေး၏။ ငါသည် သင်တို့ထံသို့ တစ်ဖန် ပြန်လာသောအခါ သင်တို့၏အပြစ်အတွက် သင်တို့ကို အပြစ်ဒဏ်ပေးလိမ့်မည်ဖြစ်၏။ ခရစ်တော်သည် ငါ့အားဖြင့် သင်တို့ကို စကားပြော

တော်မူသည် ဖြစ်ကြောင်း သက်သေခံအထောက်အထားကို သင်တို့အလိုရှိကြ၏။ ³ခရစ်တော်သည် သင်တို့ကို အပြစ်ဒဏ်ပေးရာတော်မူရာတွင် အားနည်းခြင်းမရှိ။ သို့သော်လည်း၊ ခရစ်တော်သည် သင်တို့အထံ၌ တန်ခိုးဖြင့် ပြည့်စုံတော်မူ၏။ ⁴ခရစ်တော်သည် လက်ဝါးကပ်တိုင်ပေါ်၌ အသေခံတော်မူစဉ်၊ သူသည် အားနည်းလျက် ရှိခဲ့သည်မှာ အမှန်ဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း သူသည် ဘုရားသခင်၏တန်ခိုးတော်အားဖြင့် ယခုတွင် အသက်ရှင်တော်မူ၏။ ထိုနည်းတူ ငါတို့သည် ခရစ်တော်၌ အားနည်းလျက်ရှိကြသည်မှာ အမှန်ဖြစ်၏။ သို့သော်လည်း သင်တို့အတွက် ငါတို့သည် ဘုရားသခင်၏တန်ခိုးတော်အားဖြင့် ခရစ်တော်၌ အသက်ရှင်ကြရလိမ့်မည်ဖြစ်၏။

⁵ကိုယ်ကိုယ် စုံစမ်းကြလော့။ သင်တို့သည် ယုံကြည်ခြင်း၌ အသက်ရှင်ကြသည်။ မရှင်ကြသည်ကို သိမြင်ရန် ကိုယ်ကိုယ် စစ်ကြာစီရင်ကြလော့။ ခရစ်တော်ယေရှုသည် သင်တို့အထံ၌ရှိတော်မူသည်ကို သင်တို့သိကြ၏။ သို့သော်လည်း သင်တို့သည် စစ်ကြာစီရင်ခြင်းကို ဆုံးရှုံးလျှင် ခရစ်တော်သည် သင်တို့အထံ၌ အသက်ရှင်တော်မူသည်ကို သင်တို့မသိ။ “သို့သော်လည်း၊ ငါတို့သည် စုံစမ်းခြင်း၌ မဆုံးရှုံးဘဲအစစ်ခံနိုင်ကြသည်ကို သင်တို့သည် မြင်ရကြလိမ့်မည်ဟု ငါမျှော်လင့်လျက်ရှိ၏။ ⁷သင်တို့သည် မည်သည့်အမှားအယွင်းကိုမျှ မပြုကြမည် အကြောင်းဘုရားသခင်ကို ငါတို့ဆုတောင်းကြ၏။ ငါတို့သည် စုံစမ်းခြင်းကိုအောင်မြင်ကျော်လွှားနိုင်သည်ကို လူတို့မြင်ရခြင်းမှာ အရေးကြီးသောအရာမဟုတ်။ သို့သော်လည်း၊ ငါတို့သည် စစ်ကြာစုံစမ်းခြင်းကို မခံနိုင်ဘဲဆုံးရှုံးကြသည်ဟု လူတို့သည် ထင်မှတ်ကြသော်လည်း အဘယ်အရာသည် တရား၍ဖြောင့်မတ်သည်ကို သင်တို့ကျင့်ကြခြင်းသည် အရေးအကြီးသောအရာဖြစ်၏။ ⁸ငါတို့သည် သမ္မာတရားကို ဆန့်ကျင်၍ တစ်စုံတစ်ခုမျှ မပြုနိုင်။ သို့ရာတွင် သမ္မာတရားအတွက် သာပြုနိုင်၏။

စွပ်စွဲမှုအားလုံး ... အောက်မေ့ရမည်။ တရား 19:15

⁹ ငါတို့သည် အားနည်း၍ သင်တို့သည် အားကြီးသောအခါ ငါတို့သည် ဝမ်းမြောက်ခြင်းရှိကြ၏။ သင်တို့သည် ကြီးထွား၍ စုံလင်မည်အကြောင်း ငါတို့သည် ဆုတောင်းကြ၏။

¹⁰ ငါသည် သင်တို့နှင့်အတူ မရှိစဉ်အခါ၌ အရာတို့ကို ငါရေးလျှက်နေ၏။ ငါသည် သင်တို့ထံသို့ ရောက်လာသောအခါ သင်တို့ကို အပြစ်ဒဏ်ပေးရန် ငါ၏အခွင့် အာဏာနှင့်တန်ခိုးကို ငါမသုံးရမည်အကြောင်း ငါရေးလိုက်၏။ သင်တို့သည် ပျက်စီးရန်မဟုတ် သာ၍ ခွန်အားနှင့်ပြည့်စုံကြရန် သခင်ဘုရားသည် အခွင့်အာဏာကို ငါ့အား ပေးတော်မူ၏။

¹¹ ညီအစ်ကိုမောင်နှမများတို့၊ ယခုတွင်သင်တို့ကို ငါနှုတ်ဆက်၏။ စုံလင်ခြင်းသို့ရောက်ရန် ကြိုးစားကြလော့။ ငါသည် သင်တို့အား ပြုကြ

ရန်တောင်းပန်သောအရာများကို ပြုကြလော့။ အချင်းချင်း တစ်ယောက်ကိုတစ်ယောက်သဘောတူညီ၍ ငြိမ်သက်စွာ အသက်ရှင်နေကြလော့။ ထို့နောက် ဘုရားသခင်၏ချစ်ခြင်းမေတ္တာနှင့် ငြိမ်သက်ခြင်းသည် သင်တို့နှင့်အတူ ရှိပါစေသော။

¹² သင်တို့သည် အချင်းချင်း တစ်ယောက်ကိုတစ်ယောက် နှုတ်ဆက်ကြသောအခါ သန့်ရှင်းသောနမ်းခြင်းနှင့် နှုတ်ဆက်ကြလော့။

¹³ ဘုရားသခင်၏လူအပေါင်းတို့သည် သင်တို့ကို နှုတ်ဆက်ကြ၏။

¹⁴ သခင်ယေရှုခရစ်၏ကျေးဇူးတော်၊ ဘုရားသခင်၏ချစ်ခြင်းမေတ္တာတော်နှင့်သန့်ရှင်းသော ဝိညာဉ်တော်၏ မိတ်သဟာယဖွဲ့ခြင်းတို့သည် သင်တို့အားလုံးတို့နှင့်အတူ ရှိပါစေသော။

License Agreement for Bible Texts

World Bible Translation Center

Last Updated: September 21, 2006

Copyright © 2006 by World Bible Translation Center

All rights reserved.

These Scriptures:

- Are copyrighted by World Bible Translation Center.
- Are not public domain.
- May not be altered or modified in any form.
- May not be sold or offered for sale in any form.
- May not be used for commercial purposes (including, but not limited to, use in advertising or Web banners used for the purpose of selling online ad space).
- May be distributed without modification in electronic form for non-commercial use. However, they may not be hosted on any kind of server (including a Web or ftp server) without written permission. A copy of this license (without modification) must also be included.
- May be quoted for any purpose, up to 1,000 verses, without written permission. However, the extent of quotation must not comprise a complete book nor should it amount to more than 50% of the work in which it is quoted. A copyright notice must appear on the title or copyright page using this pattern: "Taken from the HOLY BIBLE: EASY-TO-READ VERSION™ © 2006 by World Bible Translation Center, Inc. and used by permission." If the text quoted is from one of WBTC's non-English versions, the printed title of the actual text quoted will be substituted for "HOLY BIBLE: EASY-TO-READ VERSION™." The copyright notice must appear in English or be translated into another language. When quotations from WBTC's text are used in non-saleable media, such as church bulletins, orders of service, posters, transparencies or similar media, a complete copyright notice is not required, but the initials of the version (such as "ERV" for the Easy-to-Read Version™ in English) must appear at the end of each quotation.

Any use of these Scriptures other than those listed above is prohibited. For additional rights and permission for usage, such as the use of WBTC's text on a Web site, or for clarification of any of the above, please contact World Bible Translation Center in writing or by email at distribution@wbtc.com.

World Bible Translation Center

P.O. Box 820648

Fort Worth, Texas 76182, USA

Telephone: 1-817-595-1664

Toll-Free in US: 1-888-54-BIBLE

E-mail: info@wbtc.com

WBTC's web site – World Bible Translation Center's web site: <http://www.wbtc.org>

Order online – To order a copy of our texts online, go to: <http://www.wbtc.org>

Current license agreement – This license is subject to change without notice. The current license can be found at: <http://www.wbtc.org/downloads/biblelicense.htm>

Trouble viewing this file – If the text in this document does not display correctly, use Adobe Acrobat Reader 5.0 or higher. Download Adobe Acrobat Reader from: <http://www.adobe.com/products/acrobat/readstep2.html>

Viewing Chinese or Korean PDFs – To view the Chinese or Korean PDFs, it may be necessary to download the Chinese Simplified or Korean font pack from Adobe. Download the font packs from: <http://www.adobe.com/products/acrobat/acrrasianfontpack.html>